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БсП взима днес тре-
тия мандат за съставяне на 
правителство. той ще бъде 
връчен от президента Румен 
Радев на парламентарната 
група на левицата в 10 часа 
на “Дондуков” 2. Първите 
два мандата не получиха 
подкрепа в народното съ-
брание. 

Преди да стане ясно ре-

шението на държавния гла-
ва коя формация ще получи 
третата възможност за ка-
бинет, лидерът на БсП кор-
нелия нинова заяви, че ако 
мандатът дойде при социа-
листите, първо ще покани на 
среща лидерите на партиите 
в нс, за да се разбере искат 
ли наистина правителство 
или да се ходи на избори. 

след това ще свикаме на-
ционалния съвет и той ще 
определи с кого да прегова-
ряме и какви са приоритери-
те, подчерта нинова. 

БсП е партията, която 
може да защити национал-
ните интереси, заяви вчера 
Борислав Гуцанов. Леви-
цата е доказала своята ди-
алогичност в последните 

няколко кратки парламента, 
подчерта Христо Проданов. 
Макар и минимален, все пак 
има шанс за съставяне на 
правителство, категоричен 
е Драгомир стойнев. Пра-
вителство трябва да има, за-
щото обществото го очаква, 
коментира Георги Гьоков.

Гаф 
след Гаф

Цената на дизела падна под 3 лв.

БСп взима 
третия мандат
Националниятсъветналевицатащереши
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Дизеловото гориво вече се продава под 3 лв. за литър, след като  
средната му цена падна със 7 ст. и достигна 2,93 лв. До 2,60 лв. поев-
тиня масовият бензин А-95 в края на седмицата.

рамките на час в края на седмица-
та мнозинството в парламента взе из-
ненадващо бързо решение за строеж 
на нови ядрени блокове в АеЦ “коз-
лодуй”. Междувременно се промъкна 
и още една новина из медиите - слу-
жебният кабинет се кани да довършва 
и АеЦ “Белене”.

ти да видиш! Проспахме и прои-
грахме всички шансове да завършим 
овреме втора атомна, а сега - 4 блока 
накуп ще строим. не че е лошо, но 
очевидно е невъзможно в сегашните 
трудни условия.

Първо, как си я представяте тази 
тема в светлината на конфликта меж-
ду Русия и Украйна. Да, знаем, че и 
Унгария, и турция строят блокове с 
руска ядрена технология, но наша-
та противоречива външна политика 
предварително умножи по нула така-
ва възможност и за нас. 

нечистоплътността в намерения-
та проличава и от прибързаното ре-
шение в АеЦ “козлодуй” да строи 
“Уестингхаус”, който от японски 
междувременно си смени собствени-
ците на канадски, но мнозинството в 
парламента взе решение да се прего-
варя със сАЩ по въпроса! и няма ли 
да има търг като в нормалните държа-
ви? Още не е определен дори теренът 
за строеж на 7 и 8 блок, ние решава-
ме, че там ще строи “Уестингхаус”?!

От цялото това управленско без-
умие накрая ще си останем с празни 
ръце и с единствената възможност да 
си посипем главата с пепел. Пак.

В

Нора СтоичкоВА

Стр. 15

левСки 
отменя 
контроли 
С руСнаЦи

Стр. 3

изнеСли
Сме ток
за €3 млрд.

Протестиращи затвориха вчера автомагистрала “Струма” при Благоевград. Хората недоволстват, 
че повече от година не започва демонтажът и строителството на пропадналия мост при 
Покровнишко шосе. Съоръжението е най-пряката връзка между Благоевград и шест села в общината

вкадър

Генерал петр павел
печели първия тур
на изБорите
в чехия

СниМкабта

корнелия нинова: 
винаГи 
ще Се Боря за 
БълГарСките деЦа!

идва ли краят 
на колите 
на Бензин 
и дизел?
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нужна е цялостна реформа 
в ТеЛк и това ще е истинското 
облекчение на хората с уврежда-

ния, коментира за дуМА пред-

седателят на социалната коми-

сия в нС Георги Гьоков от БСп. 
Той уточни, че промените в За-

кона за хората с увреждания ще 
се гледат на второ четене в сряда 
в комисията. по думите на Гьо-

ков със законопроекта на ГеРБ 

не се решават фундаментални-

те проблеми в медицинската и 
трудовата експертиза. “от БСп 
сме готови да ги дискутираме, 
да даваме решения, да стигнем 
до ефикасна законодателна ини-

циатива, защо не и до цялостна 
реформа, която да направи ме-

дицинското, особено трудовото 
освидетелстване ефективно, ра-

ботещо и индивидуализирано. 
по този начин всеки човек с 
увреждане ще може да получава 
точните условия на труд, точни-

те социални и други услуги, от 

които се нуждае. Само така ще 
направим живота на тези хора 
по-лек и достъпен, защото им го 
дължим”, категоричен е Гьоков.

Вчера омбудсманът диана 
ковачева призова народното 
събрание за спешни решения за 
хората с увреждания по повод 
проблемите с ТеЛк и неЛк. 
припомняме, че на 11 януари с 
пълно единодушие от 184 гласа 
“за” парламентът прие на първо 
четене законодателните измене-

ния, сред които са и тези, пред-

ложени от ковачева.

Реформата за ТеЛк реше-

нията трябва да е задълбочена и 
комплексна, но ако гласуването 
на второ четене на измененията 
донякъде ще облекчи ситуаци-

ята и ще даде възможност да се 
обмислят следващите стъпки, 
посочи омбудсманът. предло-

жените от ковачева промени в 
Закона за хората с увреждания 
предвиждат решенията на ТеЛк 
да важат до издаването на нови, 
а при определянето на процента 
на неработоспособност да се взе-

ма предвид не само водещото за-

боляване, а всички заболявания, 
които хората имат. още през 
октомври миналата година съм 
сезирала здравния министър с 
ясна препоръка методиката да се 
промени, коментира ковачева.

по думите й хората с увреж-

дания протестират с основание, 
защото от години са жертва на 
една неслучила се реформа, ко-

ято води до тяхното унизително 
съществуване. Те са достатъчно 
ощетени от съдбата, за да бъдат 
подлагани и на това унижение, 
категорична е ковачева.

парламентът прекрати предсрочно мандата на управителя 
на нЗок петко Салчев. Точката бе включена в дневния ред 
на народното събрание изненадващо в петък. Решението за 
отстраняване на Салчев бе гласувано със 149 гласа “за”, без 
“против”, а 26 се въздържаха.

народните представители се обединиха около тезата, че е на-

лице системно неизпълнение на задълженията на управителя на 
нЗок, определени от Закона за здравното осигуряване, и е нару-

шен диалогът с Българския лекарски съюз. проблеми са възник-

нали и при обсъждането на националния рамков договор.
В доклада на комисията по здравеопазването се посочва, че 

на управителя на касата е била дадена възможност да изрази 
свое становище в рамките на провелите се изслушвания в ко-

мисията по здравеопазване.
през декември съсловната лекарска организация внесе в нС 

искане за предсрочното освобождаване на Салчев. председателят 
на лекарския съюз д-р Иван Маджаров изпрати благодарствено 
писмо до депутатите след отстраняването на Салчев. Той управля-

ва здравната каса от 13 март 2020 г. и беше номинация на ГеРБ. 
Законът за здравното осигуряване предвижда, че сега народното 
събрание трябва да избере нов управител на нЗок в срок, не по-
дълъг от 30 дни. дотогава касата ще се ръководи от подуправите-

ля Йорданка пенкова. 

Разпространението на гри-

па у нас е такова, че едва ли ще 
се стигне до национална грип-

на ваканция, обяви вчера виру-

сологът проф. Радка Аргирова. 
по думите й има движение 
от изток на запад на грипната 
вълна. Тя допуска, че пикът 
ще стигне в края на февруари, 
позовавайки се на експерти. 
“коктейлът е преди всичко и на 
първо място от грипни вируси - 
от тип А два вируса и от тип Б 

вече имаме. освен това имаме 
и случаи на коВИд-19. Забе-

лязва се, че има респираторно-
синцитиален вирус, сериозно 
протичащ при децата до 5 г. 
другите вируси, които в мо-

мента се разхождат в страната, 
са риновируси, аденовируси, 
мета-пневмо вирус”, посочи 
проф. Аргирова. Тя подчерта, 
че времето и климатът са мно-

го подходящи за развитието на 
тези заболявания и инфекции, 

но поведението на хората също 
играе роля в разпространението 
на вълната. “Малко се чувства-

ме като отвързани, понеже сме 
свободни. не се говори за мас-

ки и отстояния, а би трябвало 
да се сещаме, че колкото пове-

че такива инфекции има, ако 
ходим на масови събирания, 
е добре да носим маски. И ако 
почувстваме неразположение, 
първо трябва да сложим мас-

ка, после да отидем при лекар, 

за да не разнасяме заразата”, 
препоръчва вирусологът. Тя е 
категорична, че е важно бър-

зото самоизолиране и още в 
началото на симптомите да 
започнат да се приемат проти-

вогрипни препарати. 
не казвайте “просто грип”, 

заяви главният държавен здра-

вен инспектор Ангел кунчев, 
като припомни, че най-честото 
усложнение при грипа е пнев-

монията. Тя е много характер-

на вирусна пневмония - на слу-

шалка се хваща по-трудно, но 
на рентгенова снимка се очер-

тава веднага, каза доц. кунчев.
община Родопи обяви 

грипна ваканция за учениците 
от 16 януари до сряда следва-

щата седмица. от 17 януари в 
Старозагорска област се обявя-

ва грипна епидемия. Ще бъдат 
преустановени учебните заня-

тия във всички училища на те-

риторията на областта. 

В продължение на два дни в библиотеката при НЧ "Съзнание 1894" в село Асеновци  
в община Левски се проведоха литературни четения, свързани с годишнини на известни 
писатели. Децата почетоха 395 години от рождението на Шарл Перо, френски  
писател и фолклорист, и 160 години от рождението на Алеко Константинов 

ГеорГиГьоков:

Нужна е цялостна реформа в ТЕЛК
омбудсманътпризоваНСдагласуваспешнопроменитевЗаконазахоратасувреждания

Депутатите отстраниха 
управителя на НЗОК 

Проф.радкаарГирова:

Няма да се стигне до национална грипна ваканция

общинските съветници от БСп николай Вел-

чев и Васко Тодоров внесоха питане до кмета на 
София Йорданка Фандъкова с въпроси за нова-

та електронна система в градския транспорт. Те 
искат да знаят  каква е философията на промя-

ната и какво я е предизвикало. “настояваме да 
получим отговори и на още два въпроса - какви 
са предимствата на новата електронна система 
за градски транспорт и какви ползи има тя пред 
старата тарифна политика. И най-важното - защо 
нямаше мащабна информационна кампания за 
гражданите, какво отпада и какво се въвежда 
като превозни документи и как това ще повлияе 
на джоба на всяко семейство”, пишат в питането 

си николай Велчев и Васко Тодоров.
Те припомнят, че столичани изразиха масово 

възмущение от някои нови правила като задъл-

жително валидиране и глоба, отпадане на месеч-

ни карти за една линия и на талони за 10 пътува-

ния. “Бяха изтъкнати ред предимства, които се 
оказаха, че са абсолютно несъстоятелни с оглед 
на практическата им реализация”, категорични 
са социалистите. 

през следващата седмица предстои внасяне на 
доклад от групата на “БСп за България” с конкрет-

ни предложения за връщане на най-предпочитани-

те възможности за транспорт на столичани, сред 
които и едномесечната карта за една линия.

Таня Инджова от с. Бояджик е победител в Конкурса  
за най-красива външна коледна украса на домовете  
на хората от населените места в Община "Тунджа".  
На второ място е Васил Добрев от с. Кабиле, трета  
е класирана украсата на Камелия Петкова от с. Кукорево. 
Наградите бяха връчени от кмета Георги Георгиев 

Социалисти питат Фандъкова 
за новите превозни документи 
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"Министърът на ико-

номиката и индустрията 
никола Стоянов трябва 
да бъде спрян. инвес-

тиция във фотоволтаи-

ци върху яз. "огоста" е 
опасна, противозаконна 
и с непредсказуеми по-

следици", заяви лиде-

рът на бСп корнелия 
нинова, вицепремиер и 
икономически министър 
в кабинета "петков". "В 
събота граждани, риба-

ри и природозащитници 
в Монтана са излезли 
на справедлив протест 
срещу действията на 
Стоянов. Става дума за 
изграждане на фото-

волтаичен парк върху 
водите на язовир "огос-

та", коментира нинова. 
Тя припомня, че още 
на 23 декември м.г. от 
трибуната на парламен-

та е обявила действията 
на министър Стоянов за 
опасни и в разрез с на-

ционалния интерес на 
българия. "Тогава поех 
публично ангажимент 
да сигнализирам право-

охранителните органи. 
направихме го. пар-

ламентарната група на 
"бСп за българия" по-

даде сигнал до главния 

прокурор иван гешев", 
поясни нинова.

"поздравявам всички, 
които милеят за българ-

ската природа, за безо-

пасността на хората и за 
националната сигурност 
и изразяват позицията си. 
Вярвам, че всички ще на-

правим необходимото да 
спрем абсурдните дейст-

вия на Стоянов, преди да 
стане късно", категорич-

на е нинова.
около 500 ловци, 

риболовци и граждани 
на Монтана блокираха 
през уикенда главния 

международен път е-79 
при входа на Монтана от 
София и Враца в знак на 
протест срещу инвести-

ционните намерения за 
изграждане на плаващ 
соларен парк върху язо-

вир "огоста". недовол-

ните издигнаха лозунги 
"язовир огоста е земни-

ят рай", "10 000 рибари 
или 10 000 соларни па-

нела", "язовир огоста 
не е хвостохранилище", 
"язовир огоста е бала-

тон на балканите" и т.н.
Валери Спасов от 

сдружение "рибар" в 

Монтана заяви, че хората 
са притеснени от намере-

нието водоемът да бъде 
покрит с фотоволтаици. 
Това ще доведе до нама-

ление на популацията на 
рибата, промяна на кли-

мата в Монтана и окол-

ността, унищожение на 
местообитанията на во-

долюбивите птици, ще 
ограничи възможностите 
за почивка по брега на 
язовира и т.н., преду-

преждава Спасов.
риболовци от Велико 

Търново също протести-

раха срещу изграждането 
на фотоволтаични плава-

щи централи в язовирите. 
на мирен протест край 

едно от оживените кръс-

товища в града те заста-

наха в подкрепа на своите 
колеги, които протести-

рат срещу изграждането 
на фотоволтаични ин-

сталации в язовир "огос-

та". "ние не сме срещу 
соларите. убедени сме, 
че те са най-щадящи за 
природата от цялата гама 
технологии за производ-

ство на зелена енергия, 
но не смятаме, че тяхно-

то поставяне трябва да 
ощетява интересите на 
гражданите", коментира 
Христо Христов, един от 
организаторите на проте-

ста. Той посочи, че е ну-

жен обстоен анализ как 

поставянето на подобни 
съоръжения ще се отрази 
на екосистемите в язови-

рите. Ще продължим да 
действаме и настояваме 
да бъде прекратено вся-

ко подобно намерение за 
плуващи фотоволтаици 
по българските язови-

ри, заявиха категорично 
участниците в мирния 
протест. Според тях 
нищо не се казва за това 
каква ще бъде ползата 
за местните хора от този 
фотоволтаичен парк, а 
само се изтъква доводът, 
че външният инвеститор 
ще даде 30 милиона за 
ремонт на стената на язо-

вира.

президентът румен радев 
връчва третия мандат за съста-

вяне на правителство на пг 
“бСп за българия” днес в 10 
часа на “дондуков” 2. първи-

ят мандат бе връчен на герб-
СдС, но съставът на прави-

телство с кандидат за премиер 
проф. николай габровски не 
получи нужната подкрепа в 
нС.

Втората възможност за ка-

бинет получи кандидатът за 
министър-председател на пп 
акад. николай денков. Той 
не успя да събере подкрепа 
от парламентарните сили за 
декларацията с приоритетите 
на един бъдещ кабинет и вър-

на празна папка на държавния 
глава.

още преди получаването 
на мандата депутати от бСп 
коментираха действията на 
партията, ако мандатът дойде 
при тях.

левицата е партията, която 
може да защити националните 
интереси и да ги постави на 
първо място, заяви депутатът 
от бСп борислав гуцанов. по 
думите му бСп ще направи 
всичко възможно да състави 

редовен кабинет. Според ге-

цанов липсата на постоянно 
редовно прпавителство е една 
от причините в нС да се вкар-

ват закони и решения, които 
противоречат на интересите 
на българия.

бСп ще положи огромни 
усилия, за да осъществи кон-

такти с всички възможни пар-

ламентарни групи, заяви де-

путатът от “бСп за българия” 
Христо проданов. по думите 
му бСп е доказала своята 
диалогичност в последните 
няколко кратки парламента. 
“ние можем да разговаряме с 
всички партии, така трябва да 
бъде в политиката. Всичкото 
останало противопоставяне е 
път към никъде. ако не се дос-

тигне такова политическо съ-

гласие, предстои поредица от 
избори, от които нищо няма да 
се случи”, категоричен е той.

проданов коментира ду-

мите на вицепрезидента Йо-

това, че третият мандат тряб-

ва да продължи политиките 
на служебното правителство. 
“коя политика да продъл-

жим? Тази, която замразява 
доходите на хората, която 

дава оръжия за украйна, коя-

то спира помощите? Тази, ко-

ято сключва дългосрочни до-

говори за ядрени оставки или 
купува самолети на чертеж, 
които ще дойдат евентуално 
през 2030 г.?”, попита той. 
проданов изрази объркване 
от приоритетите и полити-

ките на президентската ин-

ституция. радев преди време 
ни говореше за войнолюбци, 
но след това не наложи вето 
върху решението за износ на 
оръжия за украйна, коменти-

ра проданов. 
“Макар и минимален, все 

пак има шанс за съставяне на 
правителство. би било хубаво 
да седнем с всяка една поли-

тическа сила и да преговаря-

ме, всяка от тях да си каже 
приоритетите. В името на 
страната разговорът е необ-

ходим”, категоричен е драго-

мир Стойнев. 
“правителство трябва да 

има, защото обществото го 
очаква. Трябва да продължим 
политиките на последното ре-

довно правителство, защото 
тогава тръгнаха много добри 
политики - и в икономиката, 
и в социалната сфера. бСп е 
такава партия, защото участ-

ваше в това правителство и 
тогава се случиха доста добри 
неща за българите”, коменти-

ра георги гьоков.

питане относно придвиждане на средства в бюджет 2023 г. 
за ремонтни дейности по четири улици в гр. българово са от-

правили към кмета на община бургас общинските съветници от 
бСп в бургас Живко господинов, Васил иванов, георги геор-

гиев, георги Спасов, Мадлен Мутафян, Стоян коларов и Христо 
панайотов. Става въпрос за улиците “Шейново”, “н.Вапцаров”, 
“ат. Манчев” и  “обходна”.

от документа става ясно, че при срещите с граждани се раз-

бира, че те вече губят надежда и се съмняват, че пътната настил-

ка ще бъде възстановена някога. Хората се оплакват, че при все-

ки дъжд септичните ями в дворовете на къщите им преливат и 
тяхното съдържание покрива улицата.

“За да излязат на улицата, живущите носят гумени ботуши. 
има месеци, в които им се налага по два пъти да викат механи-

зация за почистване на септичните ями, което е финансово непо-

силно за тях. Цената за почистване на една септична яма хората 
споделиха, че е в размер на 200 лева”, коментират общинските 
съветници. Те припомнят, че питания и докладни, които касаят 
съществуващите проблеми, са внасяни многократно.

“Считаме, че е крайно време да се обърне сериозно внимание 
на подобряване на инфраструктурата в гр. българово”, катего-

рични са социалистите. Те искат писмен отговор на въпросите 
какъв е размерът на средствата в бюджет 2023 г. на община бур-

гас, планирани за ремонт на настилки в малките населени мес-

та, по какъв ред се предвижда да се осъществи разпределението 
на средствата за ремонт на настилки между отделните населени 
места в община бургас и ще бъде ли включен в инвестиционна-

та програма за 2023 г. ремонтът на настилки на четирите улици 
в българово.

Съветници от левицата 
питат ще бъдат ли 
ремонтирани 4 улици в 
Българово

Президентът Румен Радев 
дава мандата на БСП

Корнелиянинова:

изгражданетонафотоволтаицивяз.„огоста”
епротивозаконноиопасно,заявилидерътнаБСП

Министърът на икономиката 
трябва да бъде спрян

Част от писмото на  Корнелия Нинова до главния прокурор
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дизеловото гориво 
вече е под 3 лева - ми-
налата седмица средната 
му цена падна със 7 ст. и 
достигна 2,93 лв. до 2,60 
лв. падна средната цена 
на масовия бензин а95 
в края на седмицата. По-
скъпият а98 на повечето 
бензиностанции вече се 
продава под 3 лв. - сред-
ната му цена достигна 
2,95 лв., показват данни-
те на платформата fuelo, 
цитирани от segabg.com. 
"Тенденцията засега е 
цените на горивата да 
останат на тези нива и 
дори още малко да поев-

тинеят", коментира пред 
"България он ер" Свето-
слав Бенчев от Българ-
ската петролна и газова 
асоциация.

на прага на световна 
рецесия и очакване за 
свиване на търсенето на 
горива 2023 г. започна с 
цени на суровия петрол 
под 80 долара за барел 
на световните борси - 
най-ниски стойности от 
началото на войната в 
украйна. Прекратените 
коВид-ограничения в 
китай, а също и спадът 
в американските страте-
гически запаси бяха при-

чина през последната 
седмица да се отбележи 
лек тренд нагоре на це-
ните на суровия петрол. 
"движението обаче е в 
рамките на 1-2 долара и 
няма да се отрази на бъл-
гарския пазар", коменти-
ра Бенчев.

Така отпадането на 
помощта от 25 ст. на ли-
тър гориво за шофьорите 
от началото на годината 
съвпадна с периода на 
понижени цени. когато 
отстъпката бе въведена 
през юли 2022 г., цените 
на бензина бяха около 
3,40 лв. за литър, а на ди-

зела - 3,60 лв.
Според БПГа цени на 

бензина у нас под 2 лева 
са невъзможни, каквито 

обещания дават някои 
политици - вносители на 
законови промени, свър-
зани с дейността и об-

лагането на бургаската 
рафинерия на "лукойл". 
"Цените по бензиностан-
циите в момента у нас са 
на нива отпреди войната 
в украйна, увеличени с 
инфлацията за последни-
те 10 месеца, което е око-
ло 20 ст. отгоре", посочи 
Бенчев. Според експерта 
цената на дизела също 
не може да се очаква да 
падне значително от се-
гашните си стойности 
заради голямото търсене 
и недостиг в региона и в 
европа.

индексът на тържищните цени 
(иТЦ), който отразява цените на хра-
нителните стоки на едро в България, се 
покачи миналата седмица с 0,73%. За 
близо месец равнището му се е вдиг-
нало с 1,7%, за три месеца - с 8,97%, 
паказват данните на държавната коми-
сия по стоковите борси и тържищата.

оранжерийните домати са поевти-
нели с 5,1% и са се търгували по 3,21 
лв. за кг. оранжерийните краставици 
са се купували 3,61 лв. за кг. Червени-
те чушки са поскъпнали с 4,6% до 3,41 
лв. за кг. картофите са се продавали по 
1,26 лв. за кг, а морковите - по 1,10 лв. 
за кг. Зелето е поскъпнало с 3,4% и се е 
продавало по 0,92 лв. за кг.

ябълките са отстъпили с 6,5% и са 
се купували по 1,31 лв. на кг. Цената 
на лимоните се е качила с 10 ст. до 2,60 
лв. за кг. Портокалите са се купували 
по 1,76 лв. за кг, мандарините са загу-

били 2,1% до 2,01 лв./кг, а бананите са 
се вдигнали с 8,5% и са се продавали 
по 3,18 лв. за кг.

кравето сирене е поскъпнало с 0,8% 
и се е търгувало по 11,27 лв. за кг, а 
кашкавалът тип “Витоша” е поскъпнал 
с 0,7% и се е продавал по 18,33 лв. за 
кг. Цената на олиото е паднала с 6,2% 
до 4,22 лева за литър. на Софийската 
стокова борса за олиото и миналата 
седмица е имало оферта “продава” на 
цена 3,50 лв. за бутилка.

Пакетче краве масло от 125 гр. е 
поскъпнало с 2,4% до 2,97 лв. Пилеш-
кото месо е прибавило 0,7% до 6,11 лв. 
за кг. Захарта се е вдигнала с 2,4% и 
се е продавала по 2,52 лв. за кг. Браш-
но тип “500” е отстъпило с 0,7% и се 
е търгувало по 1,41 лв. за кг. оризът е 
поевтинял с 5% и се е купувал по 2,87 
лв. за кг. яйцата са се продавали по 
0,40 лв. за брой. 

Пнижението на цени-
те на основните зърнени 
контракти по световните 
борсови пазари продъл-
жи и през миналата сед-
мица, отчитат експертите 
на Софийската стокова 
борса (ССБ).

В СаЩ хлебната пше-
ница поевтиня с 2 долара 
до 327 долара за тон, във 
Франция пада с 8 евро до 
299 евро/тон. Само в ук-
райна пшеницата добави 
5 долара към старата си 
доста ниска цена и дос-
тигна 290 долара за тон. 
котировките на руската 
пшеница за пореден път 
остават без промяна на 
305 долара за тон. Тен-
денцията при царевицата 
е разнопосочна - в СаЩ 
понижението спря и це-
ната се качи с 2 долара 
до 309 долара за тон, във 
Франция цената спадна 
с 2 евро до 293 евро/тон, 

в русия царевицата пос-
къпва с 3 долара до нива 
от 253 долара за тон.

офертите за зърно на 
Софийската стокова бор-
са са предимно за пред-
лагане. Цена "продава" 
на хлебната пшеница от 
производител е на начал-
но равнище от 620-630 
лв. за тон, на фуражната 
пшеница е 570 лв. за тон, 
а за царевица - 560 лв./
тон. има заявки за покуп-
ка на маслодаен слънчо-
глед от място на 920-930 
лв. за тон - с 20-30 лева 
по-евтино от предходна-
та седмица. Всички цени 
са без ддС.

на ССБ през минала-
та седмица традиционно 
се търгуваше основно с 
енергоносители: пелети-
те се продадоха на 750 
лв. за тон, а дизеловото 
гориво - за 2408,33 лв./
хил. литра. 

След старта на да-
нъчната кампания, за 
втора поредна година 
хората, които са ремон-
тирали дома си, ще мо-
гат да ползват данъчна 
отстъпка. За да се случи 
това, те трябва да пода-
дат декларация пред 
наП.

За да може да се кан-
дидатства за данъчни 
облекчения за ремонт 
на дома, е необходимо 
да отговаряте на някол-
ко критерия. "За разход 
за ремонт можете да 
ползвате облекчения до 
2000 лева. а за да от-
говаряте на условията 
за ползване на това об-
лекчение, трябва да сте 
съсобственик или соб-
ственик на имота и да 
предоставите документ, 
от който е видно, че сте 
платили на физическо 
или юридическо лице 
и съответния документ 
за извършено плаща-

не", обяснява илияна 
Чипилска, директор в 
агенцията за приходи-
те.

данните на наП по-
казват, че през минала-
та година по-малко от 
1000 души в страната са 
се възползвали от това 
данъчно облекчение. 
успели са да си вър-
нат средно около 136 

лева от данъка, който е 
трябвало да платят вър-
ху доходите, получени 
през 2021 г. Вероятната 
причина за малкия брой 
на хората, възползвали 
се от облекчението, е 
изискването данъко-
платецът да докаже раз-
ходите си за платения 
на майстора труд пред 
наП с документ.

данъчното облекче-
ние важи за всякакъв 
тип ремонти - смяна на 
паркет, на мебели, ре-
монт на кухня, смяна на 
електрическа или Вик-
инсталация. Става дума 
само за жилищни имо-
ти, а не за офиси. об-
лекчението може да се 
използва само за имот в 
България.

Под 3 лв. за литър падна 
цената на дизела
МасовиятбензинА95сепродавасреднопо2,60лв.,несеочаквадапоевтинеедо2лв.

С близо 2% поскъпнаха храните за месец 

СниМкАЕМилиякоСтАдиновА

Зърното поевтинява 
на световните пазари

Данъчна отстъпка за ремонт вкъщи
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добре ще бъде, ако до 2032 
г. се появят два нови ядрени 
блока, като според мен за това 
по-подготвена е площадката 
в “Белене”, заяви пред БнТ 
председателят на Българския 
атомен форум Богомил ман-
чев. “Те могат да решат около 
70-80 процента от емисион-
ната съставка, която изхвър-
ляме като цяло, защото ще 
произведат около 16 милиона 
мегаватчаса. Така те ще могат 
да заменят напълно трите топ-
лоцентрали в комплекса “ма-
рица изток”, но това не е пра-
вилно”, посочи манчев. дори 
и да не направим реакторите, 
през 2032 г. въглищните цен-
трали пак ще бъдат затворени 
заради емисиите, защото те 
ще поскъпнат до 150 евро на 
тон, а ние на всеки мегаватчас, 
произведен от наши въглища, 

излъчваме към 1,3 тона вредни 
емисии, обясни той.

Според манчев, ако се за-
почне сега, за седем години 
можем да изградим два яд-
рени реактора. “има западна 

компания, с която може да се 
довърши проектът “Белене”, 
без русия, като българската 
държава трябва да е 100% соб-
ственик. Тя трябва да е и сто 
процента собственик на 7 и 8 

блок в аеЦ “козлодуй”, каза 
манчев.

ние като европейска дър-
жава трябва да проведем търг 
за избор на технология, не мо-
жем да посочим някого, само 
защото сме решили, че ни е 
политически изгодно, обясни 
той. по думите му все още 
не функционира записаната в 
решението на парламента от 
миналата седмица технология 
- AP1000. Тя си има някакви 
свои предимства, но първо 
трябва да бъде изпробвана в 
държавата, където е произве-
дена, категоричен е председа-
телят на Българския атомен 
форум. както е известно, в 
петък парламентът реши да 
бъдат изградени нови четири 
ядрени реактора.

манчев твърди, че затваря-
нето на въглищните централи 

през 2026 г., както е записано 
в сегашния план за възстано-
вяване и устойчивост, е невъз-
можно.

“по-реално е това да стане 
между 2032-38 г., но не е ясно 
дали икономически тези цен-
трали ще издържат дотогава. 
За съжаление, ще си плащаме 
хитрините, които сме правили 
през последните 14 години”, 
коментира още манчев.

“България кардинално 
трябва да вземе решение 
дали ще развива ядрената 
енергетика. предложението 
на министерството на енер-
гетиката е да я развием, тъй 
като имаме значителен опит 
в експлоатация на ядрени 
мощности. Това ще затвърди 
ролята ни на енергиен лидер. 
нашето предложение е да се 
построят 4 нови ядрени бло-
ка, като два от тях ще се явят 
заместващи на сегашните 5 и 
6 блок, които е предвидено да 
бъдат изведени от експлоата-
ция около 2050 г.”, коменти-
ра от своя страна енергийни-
ят министър росен Христов 
по Бнр. Той съобщи, че се 
разработва енергийна страте-
гия за следващите 30 години 
и се очаква тя да бъде пред-
ставена. 

около 3 млрд. евро са при-
ходите от износ на електро-
енергия за 2022 г., подчерта 
министърът и уточни, че при-
ходите, които страната би ге-
нерирала от износ на ток, със 
сигурност ще са по-големи от 
средствата, които бихме полу-
чили по плана за възстановя-
ване и устойчивост.

към предпоследния ме-
сец от миналата година Бъл-
гария е внесла стоки на обща 
стойност от невижданите до-
сега 99,985 млрд. лв. В по-го-
лямата си част това са стоки 
от страните членки на евро-
пейския съюз, малко над 55 
млрд. лв., и по-конкретно 
Германия, италия и румъния, 
показват данните на нСи. 
останалата част са стоки от 
трети страни, като най-голе-
мите вносители в България 
се явяват русия, Турция и 
китай. Тези три държави са 
отговорни за около една тре-
та от вноса извън еС.

износът продължава да 
бележи внушителен ръст, 
като с натрупване към но-
ември достига малко над 
40%. В номинално израже-
ние от началото на година-
та това формира около 87,5 
млрд. лв.

Сравнението показва, че 
износът и вносът към пред-
последния месец от 2022 г. 

се равняват съответно на из-
носа и вноса от целите 2014 
и 2015 г., взети заедно.

ноември е един от най-
силните месеци за година-

та за продадените навън 
български стоки. на го-
дишна база увеличението 
на износа е 35%, като той е 
по-голям при експорта към 

трети страни. през ноем-
ври България е и в топ 3 на 
еС за най-големите изно-
сителки на стоки за трети 
страни.

 

 

 

 

 

 

 

Непосредствената перспектива 
пред икономиката на България 
в следващите няколко месеца 
остава неблагоприятна. Иконо-

мистите на УниКредит Булбанк 
очакват високата инфлация да 
натежи върху търсенето, като 
намали растежа и тласне иконо-

миката в плитка и краткотрайна 
рецесия през тази зима. За цялата 
2023 г. обаче икономистите на 
банката повишават прогнозата 
си за ръста на БВП до 1,3%, което 
е с 0,8% повече от очакванията 
през септември. Това е в резултат 
на по-оптимистичните очаквания 
за износа и темповете, с които 
по-високите лихви в еврозоната 
се пренасят към българското 
стопанство. Лихвите по левовите 
заеми за фирми и домакинства 
се покачват много бавно въпреки 
рязкото повишение на основна-

та лихва на ЕЦБ през миналата 
година. Това ще предотврати 
по-рязко свиване на растежа през 
зимата. Войната между Русия и 
Украйна ще продължи да огра-

ничава ролята на двете страни в 
глобалните вериги на доставки, 
което ще запази възможността 
за силно представяне на някои 
сектори на българската икономи-

ка като производството на храни 
и електроенергия.

държавата вече може да назначава 
особен търговски представител в стра-
тегически предприятия, като “лукойл, и 
да поема контрола върху тях при кризи. 
Това решиха окончателно депутатите, 
приемайки поправката в Закона за ад-
министративното регулиране на иконо-
мическите дейности, свързани с нефт и 
продукти от нефтен произход. Целта на 
промяната е да предостави на държавни-
те институции инструмент, който да им 
позволи да реагират в сложни ситуации, 
в каквато е страната в момента.

В рискова ситуация държавата ще 

може да назначава “особен търговски 
представител” във всяко търговско дру-
жество, представляващо стратегически 
обект в сектор “нефт и нефтопродукти”. 
Той ще може да поема управлението над 
дружеството, ако е застрашена нацио-
налната сигурност, нарушени са между-
народните ограничителни мерки и тези 
на европейския съюз, при господстващо 
положение на пазара и при предсрочно 
прекратяване на концесионния договор.

Той ще се назначава от министъра 
на икономиката и индустрията по пред-
ложение на консултативен съвет, който 

вече е уреден в закона и включва над де-
сет министерства, агенция “митници”, 
нап, данС, кЗк и др. особеният тър-
говски представител ще се назначава за 
срок от 6 месеца, като той може да бъде 
удължаван само веднъж. критериите 
за това кой може да заема длъжността 
са: не по-малко от 5 години опит в уп-
равление в областта на икономическите 
дейности, свързани с нефт и продукти от 
нефтен произход; да няма връзка със съ-
ответното дружество; да не е съпруг на 
лице, участващо в управлението на по-
добно предприятие.

Богомилманчев:

Площадката на проекта 
„Белене“ е по-подготвена 
за нови мощности
Тримилиардаевросаприходитеотизноснаелектроенергияпрез2022г.

Очакват кратка 
рецесия 
през зимата 

Държавата поема контрола върху „Лукойл“

Вносът гони рекордните 100 млрд. лв.
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Германският канцлер Олаф Шолц откри втория плаващ терминал за втечнен природен газ “Нептун”. Платформата 
е разположена в град Лубмин, на брега на Балтийско море. През следващите месеци ще бъдат пуснати в експлоатация 
още няколко подобни съоръжения. Те са част от усилията на Берлин да предотврати енергийната криза

Британският вестник “таймс” съобщи, че ружа игна-

това, основателката на компанията за криптовалута “уан-

койн”, която е в неизвестност и е издирвана за крупни 
финансови измами, изненадващо е предявила претенции 
към голям имот в лондон. докато ФБр предлага награда 
от 100 000 долара за информация, която би довела до от-

криването и арестуването й, нейни адвокати са предявили 
официални претенции за къща, разположена на 650 кв.м, 
с четири спални и басейн в лондон на стойност 13,5 мили-

она паунда, посочвайки я като “действителен собственик”. 
имотът съдържа произведения на изкуството за 500 000 
паунда.

Сънародничката ни е сред най-издирваните бегълци, 
след като измами инвеститори за 3,2 милиарда паунда за 
криптовалута. изглежда, че “изчезналата криптокралица” 
е излязла за малко от скривалището си, пише медията.

Германия е поредната страна в еС, бореща се с недостиг 
на лекарства. в проблем се превръща липсата на достатъч-

но медикаменти за поддържащата терапия след лечение на 
ракови заболявания. основните притеснения на лекарите са, 
че няма изгледи ситуацията скоро да се подобри, и настоя-

ват да бъдат взети мерки.
“от ноември няма нурофен в цялата страна”, споделя 

наша сънародничка за дуМа. тя допълва, че “положени-

ето е зле и с детските лекарства, свещички, сиропи за тем-

пература. в аптеките не може да се намерят пеницилин и 
амоксициклин”. Запасила се е с лекарства при последното 
си идване в България.

причините за недостига на медикаменти са различни, 
твърдят управляващите. от една страна има проблеми с 
производството и зависимостта от веригите за доставки в 
чужбина, а от друга - повишеното търсене. 

Молдовските власти пуснаха снимка 
на отломки от ракети на своя 
територия след новата вълна от 
руски удари срещу съседна Украйна. 
Те са открити от граничната 
полиция близо до село Ларга 
в северната част на страната

Недостиг на лекарства
и в Германия

Игнатова с претенции 
към имот в Лондон

Генералът от резерва 
петр павел получи мини-

мална преднина пред мили-

ардера и бивш премиер ан-

дрей Бабиш на първия тур 
на президентските избори 
в Чехия в събота, осигуря-

вайки си основа за вота след 
две седмици. павел печели 
с 35,39% срещу 35 на сто за 
Бабиш. на трето място се 
класира професорът по ико-

номика данусе нерудова 
с 13,9 процента. тя призна 
поражението си и поздрави 
павел, заявявайки, че ще се 
срещне с него, за да му пред-

ложи подкрепа. “тук все 
още има едно голямо зло и 
то се казва андрей Бабиш”, 
каза тя пред репортери.

61-годишният павел, 
подкрепен от дясноцент-

ристкия кабинет, е сил-

но прозападно настроен и 
подкрепя по-нататъшната 
военна помощ за украйна, 
както и приемането на ев-

рото. павел нарече опонен-

та си популист и заплаха. 
“опасността е, че ще започ-

нем да се плъзгаме не само 
към популизъм, но и ще се 
отклоним от курса, който 

следвахме през последни-

те 30 години - ясно проде-

мократичен, прозападен, 
проевропейски”, заяви той, 
след като станаха известни 
частичните резултати. 

Бабиш, чиято партия 
ано е най-голямата в пар-

ламента, определи вота като 
израз на недоволство от ре-

акцията на правителството 
срещу високата инфлация 
и цените на енергията. той 
е против повече чешка во-

енна помощ за украйна, а в 
събота заяви, че ще се опита 
да организира мирна среща 

на върха. настоящото дяс-

ноцентристко правителство, 
което определя тези полити-

ки, е сред най-твърдите под-

дръжници на киев на Запад. 
“павел ще изпълнява само 
волята на правителството. 
това асоциално правител-

ство иска да повиши данъ-

ците ни”, заяви Бабиш след 
гласуването.

Социолозите дават пре-

димство на павел, който ве-

роятно ще привлече повече 
от хората, гласували за оста-

налите шестима кандидати, 
загубили на първия тур.

Генерал печели първия 
тур на изборите в Чехия
Следдвеседмициебалотажът

пет допълнителни страници по-

верителни документи бяха открити 
в семейната къща на джо Байдън, 
обяви Белият дом. 

Миналата седмицата админи-

страцията на Байдън съобщи за 
откриване на поверителни доку-

менти от времето, когато е бил ви-

цепрезидент на Барак обама. пър-

во документи бяха открити в бюро 
в мозъчен тръст във вашингтон, 
после в резиденцията на лидера в 
уилмингтън, в щата делауер. през 
уикенда адвокат ричард Саубър 

заяви, че още документи са били 
намерени в семейната къща на пре-

зидента. 
Министърът на правосъдието 

Мерик Гарланд назначи независи-

мия прокурор робърт Хур, който 
да започне разследване.

Още секретни документи открити при Байдън

Скопие на седмо място 
по замърсеност на въздуха

Замърсяването на въздуха в 
столицата на Северна Македония 
отново я постави сред 10-те най-за-
мърсени града в света. Според дан-
ни на платформата “Ай Кю Еър” 
и индекса на замърсяване Скопие е 
след градове в Киргизстан, Бангла-
деш, Индия, Виетнам, Ирак. Ото-
плението с дърва и използването 
на петрол и мазут са най-големите 
източници на замърсяване, заяви 
Деян Мираковски, ръководител на 
университетската  лаборатория 
“Амбикон”.

Без американска военна база 
край Александруполис

Гръцкият премиер Кириакос Ми-
цотакис опроверга информацията, 
че правителството се договаря със 
САЩ за изграждане на американска 
военна база до Александруполис. Съ-
гласно споразумението за американ-
ско-гръцко военно сътрудничество 
се използват съществуващите че-
тири бази на гръцка територия, но 
Александруполис остава енергиен 
център за снабдяване на съседните 
балкански страни с азерски приро-
ден газ.

Земетресение в Турция 
В Турция бе регистрирано земе-

тресение с магнитуд 4,7 по Рихтер. 
Епицентърът е на 29 км южно от 
град Елазъг и е с дълбочина 2 км. 
Няма данни за жертви или щети.

Великобритания 
временно отзовава 
посланика си в Иран

Великобритания временно ще 
отзове посланика си в Иран след ек-
зекуцията на бившия ирански зам.-
министър на отбраната Алиреза 
Акбари, обяви британският външен 
министър Джеймс Клевърли. Лон-
дон определи изпълняването на 
присъдата като “варварски акт” 
и обяви, че налага санкции срещу 
иранския главен прокурор. 

Продължават проливните 
валежи в Калифорния

Щатът Калифорния е в плен 
на проливни валежи. Синоптиците 
предупреждават за още дъждове 
следващата седмица. Президентът 
Байдън обяви извънредно положе-
ние. Някои пътища са затворени 
поради падащи камъни и ерозия. Над 
22 000 абонати са без ток. Жертви 
на бурите са станали 19 човека.
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Самолет със 72 души на борда, 68 пътници и 4 души екипаж, се разби  
в централната част на Непал. От пасажерите 15 са чужденци, от които  
четирима руски граждани. Няма оцелели. Останките на машината са се запалили

След 21 денонощия приключи обезвреждането на де-

райлиралите цистерни с амоняк от жп катастрофата на 
6 км от пирот, съобщи за Бнр журналистът от местния 
портал “пирот плюс” ненад паунович.

екип на Сръбските железници ще събере материали-

те и съоръженията, които са все още около жп линия-

та, след което и седемте цистерни с амоняк, които бяха 
преместени в хода на операцията в противоположната 
посока в Цариброд, ще бъдат придвижени до пирот, а 
след това и до фирмата получател - завода за изкуствени 
торове в град Шабац, Сърбия.

колегите от Сръбските железници и местното насе-

ление изразяват искрена благодарност на екипа от “Же-

лезопътна инфраструктура” за високопрофесионалната 
работа - двата крана имат обща товароподемност 250 т, 
специализирани са в отстраняване на аварии и повреди 
по релсовия път и жп линиите.

премиерката на Франция 
елизабет Борн защити в ин-

тервю проекта за пенсионна 
реформа, предизвикал яростен 
обществен отпор. осемте ос-

новни синдикални организации 
призоваха за общонационална 
стачка срещу реформата в чет-

въртък, 19 януари.
“няма да позволя да говорят, 

че тази реформа ощетява хора-

та с най-скромни доходи, точно 
обратното е”, заяви Борн.

Според нея повишаването 
на възрастта на пенсионира-

не от 62 на 64 г. ще обхване 
най-вече по-заможните 50% 
от французите, а от онези с 
минимални доходи най-мал-

ко ще се иска по-продължи-

телен труд. тя увери също, 
че повишаването на ниските 

пенсии ще обхване поне 30% 
от пенсионерите. Борн напом-

ни, че проектът предвижда 
специален фонд за приспосо-

бяване на работните места за 
възрастните хора и политика 
на превенция срещу рискове-

те за здравето им. по думите 
й реформата е справедлива и 
нужна за запазването на пен-

сионната система. 

Хиляди израелци демонстрираха в събота вечер в 
центъра на тел авив, за да изразят несъгласието си с 
политиката на управляващата коалиция от десни, край-

нодесни и ултраортодоксални еврейски партии, за която 
се опасяват, че ще доведе до антидемократичен уклон. 
демонстрантите се събраха по призив на организация за 
борба с корупцията и под лозунги за “спасяване на демо-

крацията” и предотвратяване на “свалянето на политиче-

ския режим”, който е на власт в израел от създаването на 
страната през 1948 г.

партиите от центъра, левицата и алиансът на арабски-

те партии “Хадаш-таал” призоваха израелците да излязат 
на улицата, по-специално срещу реформата на съдебната 
система, представена на 4 януари от правителството на 
премиера Бенямин нетаняху, срещу когото се водят ня-

колко дела за корупция.
освен това има и други недоволни: противници на из-

раелската колонизация на Западния бряг или движения за 
защита на лГБт, които са обезпокоени от присъствието 
на министри с открита хомофобия в правителството.

перуанските власти обявиха извънредно положение 
в столицата лима и редица други региони заради про-

тестите през последните седмици срещу президента 
дина Болуарте, отнели живота на най-малко 42 души, 
съобщиха агенциите. държавният глава беше принуде-

на да издаде указ, обнародван в перуанския държавен 
вестник, след като размириците не стихват. Мярката 
е за срок от 30 дни. тя ще позволи на армията да се 
намесва, за да поддържа обществения ред, и предвиж-

да временното ограничаване на някои конституционни 
права, като например свободата на движение и на съ-

брания.
освен в лима извънредното положение се въвежда 

и в региони като пуно, куско, каляо, апуримак и др.

нова вълна от руски ракетни 
нападения срещу енергийната 
инфраструктура на украйна отне 
живота на най-малко 14 души, а 
73 са ранени. 

президентът володимир Зелен-

ски съобщи, че са атакувани одеса, 
Харков и киев, като в последните 

два района ситуацията е най-сери-

озна. изстреляни са над 30 ракети, 
от които 20 са били свалени.

от Генералния щаб на укра-

инската армия съобщиха, че про-

дължават тежките боеве за град 
Соледар, а руснаците провеждат 
настъпление и по посока на ли-

ман, авдеевка и новопавловка.
великобритания ще изпра-

ти на украйна 14 танка “Чалън-

джър”, съобщиха от кабинета на 
британския премиер риши Су-

нак. в близките дни лондон ще 
започне обучение на украински 
военни. 

радио “Моята Бъл-

гария” в аржентина от-

празнува седем години 
от създаването си. това 
е единствената медия от 
този тип на целия юж-

ноамерикански конти-

нент, припомня Бта.
“Моята България” 

излъчва онлайн преда-

вания на испански език. 
това се налага поради 
факта, че преобладава-

щата част от диаспо-

рата ни в аржентина 
(около 80 000 души) са 
наследници на българ-

ски емигранти, които 
не владеят българския, 
а и за да се достигне до 

слушателите от целия 
испаноговорящ свят, 
твърди главният редак-

тор аксиния иванова. 
програмата е изцяло с 
просветна насоченост и 
включва теми, свързани 
с България, интервюта 
с наши сънародници, 
отразяване на културни 

мероприятия на общ-

ността, цикли от уроци 
по български език и, 
разбира се, народното 
творчество, обичаи и 
традиции, към които 
изпитват голям интерес 
сънародниците ни от 
различни поколения в 
аржентина. 

около 200 души участваха в 
протест пред ватикана с искане 
да се разкрие истината във връз-

ка с изчезването на емануела 
орланди.

орланди, дете на ватикан-

ски служител, изчезна преди 40 
години, когато е на 15 г. Моми-

чето отивало на 22 юни 1983 г. 

на урок по музика в центъра на 
рим, когато следите му изчез-
ват.

Случаят породи много вер-

сии, но нито една не е доказана. 
в отвличането бяха намесени 
тайните служби, мафията, ви-

сшите ватикански власти, ма-

соните. 

“нито една държава, още 
по-малко Църквата, не може да 
оправдава престъпността”, се 
четеше на един от плакатите на 
участник в протеста, организи-

ран от пиетро орланди, брата 
на емануела.

протестът се състоя, след 
като във вторник ватиканът 

обяви, че започва разследване 
по случая.

“Може би ватиканът раз-
бра, че е настъпил моментът да 
се сложи точка. искам това да 
бъде финалната точка. За първи 
път те започват разследване на 
отвличането на емануела, която 
е ватиканска гражданка”, заяви 

пиетро орланди. той допълни: 
“винаги съм бил убеден, че ва-

тиканът знае истината, че те са в 
течение, че тримата папи (Йоан 
павел II, Бенедикт XVI и Фран-

циск) знаят и би могло отговор-

ните за отвличането да са вътре 
във ватикана, да са действали с 
помощта на външни хора”.

има италиански разследва-

ния за изчезването на емануела, 
за което е направен и сериал. в 
него пиетро орланди казва, че 
папа Франциск му е казал: “тя 
е на небето”, намеквайки, че 
ватиканът знае какво е стана-

ло с емануела. в лентата при-

ятелка на жертвата казва, че тя 
й е доверила, че приближен на 
Йоан павел II й е “досаждал” с 
ухажване и сексуални намеци в 
градините на ватикана няколко 
дни преди тя да изчезне.

италианциискатдасеразкриеистинатазаЕмануелаОрланди

В Аржентина слушат „Моята България” Протест в Тел Авив 
срещу премиера

Нови ракетни удари в Украйна

Обезвредиха всички 
цистерни край Пирот

Извънредно положение
в перуански градове

Елизабет Борн защити пенсионна реформа

Пореден протест 
разтърси Ватикана
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Интервю на Нора 
СтоИчкова, БСтв

КорнелияниноВА:

Винаги ще се боря за българските деца
Биткатазаповишениетонадоходитеипенсиитещеяизведемдокрай,заявилидерътнаБСП

n Г-жо Нинова, трети-
ят мандат отива в ръцете 
на БСП. Как ще коменти-
рате - има ли позитиви за 
партията?

- Ще свикаме национал-

ния съвет на БСп, ще обсъ-

дим всички варианти и то-

гава ще коментирам третия 
мандат. позитивите за БСп 
биха били ако съставим пра-

вителство, за което ние ще 
положим усилия. но това 
правителство трябва да про-

вежда социална политика, 
политика на защита на наци-

оналните интереси, полити-

ка на стабилизация на ико-

номиката. т.е., самоцелно да 
вземеш мандата и да съста-

вяш правителство, но да не 
се провеждат политиките на 
БСп - това не го разбирам. 

n А виждате ли съю-
зници в това отношение 
сред парламентарно пред-
ставените сили?

- всичко ще обсъждаме с 
парламентарните сили. Ще 
поискаме от нС на БСп да 
ни даде мандат с кои партии 
в парламента да преговаря-

ме. След това ще поканим 
лидерите на тези партии на 
разговор, за да уточним как-

ви задачи трябва да изпълня-

ва това правителство, в какъв 
срок и с каква подкрепа. 

- Вече 2 години България 
се намира в политическа 
криза, която задълбочават 
и служебните правител-
ства на президента Радев. 
Особено последното се оп-
итва да решава дългосроч-
ни задачи, които излизат 
от неговите компетенции. 
Според Вас, кога можем да 
имаме редовно правител-
ство, което да стабилизи-
ра страната?

- трябва да има редовно 
правителство. дали можем 
да го направим ще разберем 
до няколко дни.  има едно 
дълбоко противоречие в 
служебното правителство. 
от една страна казаха, че 
не могат  да решават дълго-

срочната политка през 2023 
г. - да преизчислим пенси-

ите, да увеличим минимал-

ната заплата, майчинство-

то, да направим безплатни 
учебниците и лекарствата 
за деца до 14 г. в същото 
време ангажираха България 
с договори за десетки годи-

ни напред. като договора за 
нови 8 самолета Ф-16. Сега 
министърът на отбраната за-

говори за доставка на нови 
самолети “Грипен” . освен 
това, дългосрочните дого-

вори за доставка на газ за 
13 години напред. подмя-

ната на ядреното гориво на 
аеЦ “козлодуй” и още ре-

дица политики, които имат 
дългосрочни последствия 
за страната. очевидно ня-

мат никакви притеснения 
да ги правят. ето тук е се-

риозното различие с прези-

дента радев. Често чувам да 
се говори, че това са лични 
противоречия или битки, но 
това е удобно извинение за 
дълбокия разлом между ле-

вите хора и президентската 
институция. радев се пре-

гърна с т.нар. “коалиция на 
войната” за новите доставки 
на изтребители, за военната 
помощ за украйна и други. 
той не пожела да удовлет-

вори искането на БСп да на-

ложи вето на това решение. 
дори смятахме, че ще го на-

прави, без да го подканяме. 
Сега това сме го обжалвали 
и в конституционния съд и 
чакаме решението му. дру-

гото е замразяване на дохо-

дите на хората през 2023 г., 
служебният кабинет не по-

жела да внесе нов бюджет. 
ето това са дълбоките про-

тиворечия с политиката на 
БСп и миролюбивостта на 
левите хора, които искат 
мир и България да не се за-

месва в конфликта в украй-

на. това създава напреже-

ние със служебния кабинет 
и ако успеем да направим 
правителство, тази политика 
трябва да бъде коригирана. 
това ще донесе стабилност 
и спокойствие.

n Така е, но виждате 
ли партньори в парламен-
та за тази битка? Или да 
чакаме пак някой нов по-
литически проект на те-
рена? 

- Много се надявам хора-

та да са проумели, че новите 
проекти, месиите и “спаси-

телите” не могат да напра-

вят промяната в България 
и в техния живот. излязо-

ха “има такъв народ”, след 
това “продължаваме про-

мяната”, след това Стефан 
янев и неговият проект. не 
е това решението за съдбата 
на българския народ. нека 
да погледнат към онези пар-

тии, които системно, после-

дователно и принципно са се 
борили и за техните права, и 
за сигурността на страната, 
и за една достойна външна 
политика. Що се отнася до 
партньорствата - появиха се 
сериозни разделителни ли-

нии в миналия и сегашния 
парламент. докато бяхме 
в едно правителство с дБ 
и пп, ние бяхме спирачка 
България да не бъде намесе-

на във войната. тук беше и 
външният министър на ук-

райна, както и посланикът 
много пъти настояваха да 
дадем оръжия, да приемем 
войски и т.н. тогава ние 
твърдо казахме, че излизаме 
от правителството, ако това 
стане, и кабинетът пада. 
Бяхме безкомпромисни и 
удържахме. но когато каби-

нетът падна, вижте за колко 
кратко време вместо да ре-

шаваме социалните и ико-

номически въпроси в този 
парламент, първите решения 
бяха точно за оръжията за 
украйна, за украински вой-

ски на наша територия, за 
да ги обучаваме, за нови из-

требители и т.н. т.е., в едно 
бъдещо управление БСп ще 
бъде гарант България да не 
бъде замесвана във война-

та и да не взима страна, но 
да помагаме на бежанците 
и пострадалите. Ще се по-

грижим да има стабилна 
икономика, за да има пари 
за това, за което се борим и 
което е наше лице - за силна 
социална политика. Защото 
бедността и неравенствата 
са най-големият бич за бъл-

гарското общество. За съ-

ществуването им има много 
причини - и икономически, 
и политически, и корупци-

онни. но това е проблемът 
и ние трябва да намерим 
начин да го решим. БСп се 
бори от години за решава-

нето на този въпрос. при 
управлението на Борисов не 
можахме да прокараме нито 
едно решение в тази посо-

ка, въпреки битките ни. За 
краткото време в редовното 
правителство, въпреки че 
бяхме с по-малко депутати, 
успяхме да увеличим пенси-

ите, да осигурим безплатни 
детски градини, увеличихме 
майчинството, безплатни 
ваучери, данъчни отстъпки 
за семействата с деца. това 
трябва да е целта ни и оттук 
нататък.

n Повече от 30 пъти 
БСП се опитва да вкара в 
дневния ред на парламен-
та въпроса за повишаване 
на минималната заплата. 
Какви са причините този 
въпрос непрекъснато да 
се отлага по вина на мно-
зинството, въпреки че уж 
всички са “за”?

- доста политическо ли-

цемерие има в това поведе-

ние. Много зависи от това 
какво е най-важното за да-

дена партия, какви са при-

оритетите й. Минималната 
заплата трябва да стане 50% 
от средната и това означава 
850 лв. не срещнахме раз-

биране. С тази минимална 
заплата, която взимат днес, 
хората обективно няма как 
да посрещнат поскъпването 
на живота. още повече, че 
прагът на бедността се вдига 
и хората с минимални дохо-

ди остават на този праг. но 
и служебното правителство, 
и мнозинството в парламен-

та имат други приоритети. 

ние не приемаме, че можеш 
да дадеш 3 млрд. лв. за са-

молети, които ще дойдат 
2034 г., а в тази криза да си 
оставиш народа без подкре-

па. вижте какво се прави в 
европа. Германия стигна до 
200 млрд. евро подкрепа за 
домакинствата. всички се 
опитват да подкрепят иконо-

миките си и да се оттласнат 
нагоре. тук се прави точно 
обратното. но ние битката 
за минималната заплата ще 
я изведем до край. аз вяр-

вам, че ще стане.
n Като министър на 

икономиката Вие и Ваши-
ят екип постигнахте неве-
роятен резултат - Бълга-
рия излезе на първо място 
по индустриално развитие 
в Европа. А по време на 
служебния кабинет тя го 
отстъпи и слезе доста на-
долу в класацията.

- това беше голямо при-

знание за България. аз се 
гордея, защото България за 
пръв път оглави европей-

ска класация и то за нещо 
позитивно. по онова време 
говорих с германски, ита-

лиански колеги от тамош-

ните министерства и те из-

разяваха учудване как го 
постигнахме. Според мен 
има няколко причини. пър-

во, реагирахме навреме. 
Много е важно подкрепата 
да е навременна. успяхме 
да подкрепим българските 
фирми в най-голямата кри-

за през зимата и след нача-

лото на войната с държавна 
подкрепа за високата цена 
на тока. подкрепихме ги 
ии за запазване на работни-

те места. подпомогнахме и 
нашия износ с навременни 
промени. в икономиката е 
важно потреблението, изно-

сът и инвестициите. Създа-

дохме по-добри условия за 
инвестициите. установихме 
ползотворен контакт с рабо-

тодателските организации и 
синдикатите. т.е., с добър 
екип, бързи и адекватни мер-

ки стабилизирахме иконо-

миката и по-добри възмож-

ности за експорт и самата 
икономика се отблагодари. 
След като падна редовни-

ят кабинет обаче, може би 
фокусът на министерството 
на икономиката се измести. 
празно място в тези проце-

си няма. когато отстъпиш, 
някой друг влиза. 

има обаче нещо, което 
ме тревожи и много ме ядос-

ва. и като политик, и като 
жена, и като майка. въпреки 
усилията, които положихме, 
след като падна кабине-

тът, след нас стана погром.  
това е грижата за децата. 
конкретно проблемът с раз-

пространението на райския 
газ сред децата и младите 
хора. потресена съм от това, 
което се вижда в заведения-

та у нас. децата непрекъс-

нато пушат райски газ. това 
е изключително опасно за 

тяхното здраве. като минис-

тър на икономиката се борех 
с този проблем, търсех мне-

нието на лекари и се оказа, 
че това се отразява лошо на 
сърцето, белия дроб, мозъ-

ка, на възможността да имат 
деца, ако прекалено дълго 
се вдишва райски газ. поня-

кога при предозиране води и 
до смърт. Буквално за 2 дни 
приехме закон и забранихме 
продажбата му. Сега идете в 
кое да е заведение и вижте: 
райският газ се поднася 
като част от менюто. Гнев-

на съм, защото служебният 
кабинет изобщо не може да 
се справи с контрола върху 
тази ситуация. трети месец 
министърът на здравеопаз-

ването не идва в парламента 
да отговори защо не се спра-

вят. когато бях министър, 
денонощно изпращахме ко-

мисията за защита на потре-

бителите на проверки. това 
е превенция, защото като 
знаят, че има непрекъснати 
проверки, всичко замираше. 
Седмици наред никъде ня-

маше райски газ, но падна 
кабинетът и всички отново 
се хванаха за старото. За 
децата много ме боли. Ми-

налата седмица дБ внесоха 
законопроект за легали-

зиране на производството 
на канабис и леката дрога. 
това е едно завоалиране на 
намерението за узаконява-

нето на употребата на лека 
дрога у нас. разбирате ли 
какво правим с децата си? 
Значи, райски газ, мека дро-

га, джендър идеология, да си 
избират сами пола и т.н. Бо-

рят се за душите на децата 
ни. ние ще направим всичко 
възможно да го спрем този 
законопроект. докато съм 
жива, председател на БСп 
или не, винаги ще се боря за 
българските деца.

n Какви са принципни-
те различия между БСП и 
ПЕС?

- няколко са принцип-

ните различия между пеС 
и мисленето на членовете 
на БСп, които аз изразявам. 
първо, децата и истанбул-

ската конвенция. в конвен-

цията има добри текстове 
срещу насилието над жени 
и деца. това не трябва да се 
допуска и в тази връзка при-

емаме закони по българско-

то законодателство. но там 
е записано също, че полът 
на човека не е само мъжки 
и женски, а има и социал-

на роля. т.е. полът е нещо, 
което зависи от това как 
човекът сам себе си възпри-

ема. Става въпрос за “тре-

тия” пол. това е начин да се 
въздейства върху децата и 
младите хора да си избират 
сами пола. представете си 
само на едно дете да се даде 
възможност да определя 
дали е момче или момиче?! 
или нещо в няколко десетки 
разновидности. има и една 
тенденция родителите да не 

са майка и баща, а да се за
писват в документите като 
“родител 1” и “родител 2”. 
и българската конституция, 
и българското общество, и 
българското семейство, и 
българската църква не при
емат това. За съжаление 
обаче натискът е изключи
телно груб и агресивен. Мо
ята битка с тях е започнала 
отпреди 4-5 години и това 
е причината да съм толкова 
удряна като председател на 
БСп от много силни хора 
с възможности. но докато 
съм председател на БСп, 
тези тенденции и личности 
няма дори да припарят към 
партията. както и до гласо
вете на парламентарната ни 
група, защото се отнася до 
душите на децата ни.

искам да предупредя и за 
още нещо. в проектозакони
те напоследък се прокарват 
текстове, които дават въз
можност, така мимоходом 
между първо и второ четене, 
за пропагандиране на тази 
идеология. в проекта на дБ 
срещу домашното насилие, 
например, има текст, който 
гарантира възможностите 
на малолетните деца да се 
оплакват от родителите си и 
да завеждат дела срещу тях, 
като ангажират социалните 
служби и нпо, заедно със 
служебни адвокати, които 
да защитават правата им. 
дори и детето да се откаже 
от това дело, то се продъл
жава по служебен път и без 
негово съгласие. а после
диците от тези дела, които 
ще доведат до отнемане на 
децата от родителите им?! 
Само го чакам този проек
тозакон да влезе в зала. 

другата тема, по която се 
разминаваме с пеС, е вой
ната в украйна и русия. ние 
години наред последовател
но, системно и упорито сме 
против санкциите срещу ру
сия. Защото те не отслабиха 
русия, а отслабиха европа, 
европейските икономики, 
включително и българската. 
ние сме против предоста
вянето на военна техника, 
оръжие и допускането на 
украински войски на бъл
гарска територия. партията 
на европейските социалисти 
подкрепя всички тези мер
ки. през месец се гласуват 
нови санкции срещу русия, 
през месец - още оръжия за 
украйна. 

третото е еврозоната. 
ние знаем, че когато сме 
подписвали договора за вли
зане в еС, това е решено. но 
на всяка държава е оставено 
сама да реши кога ще стане 
това. тук има огромен на
тиск - и от служебния ка
бинет, и от президента, дБ, 
пп и ГерБ, това да стане 
на 1 януари 2024 г. Бълга
рия не е готова за дази дата. 
Българската икономика и 
българските семейства не са 
готови. За да стане това, ние 
трябва да имаме 3% дефицит 
в бюджета. това означава да 
орежем много разходи, за да 

влезем в тази граница - за со
циални политики, за болни
ци, училища, заплати. няма 
как в тази беднотия, при 
тези неравенства, при тази 
инфлация още тази годи
на да го направим. Само си 
представете сега да почнем 
да режем доходи при тези га
лопиращи цени. освен това 
нашият дълг е около 20% от 
Бвп. в еврозоната има дър
жави, чийто дълг е над 120% 
от Бвп. влизайки в еврозо
ната, ние ставаме солидарно 
отговорни за дълговете на 
всички вътре. Защо най-бе
дната държава, която стиска 
зъби тия години, за да не си 
повишава дълга и го държи 
в рамките на 20%, защо тя 
да отговаря за дълговете на 
най-богатите?! и нашият на
род да плаща за това. 

ние искаме разумен раз
говор с аргументи. еврозо
ната е някаква фиксация. не
прекъснато говорят: “Сега е 
отворен прозорецът, ако сега 
не влезем...”и т.н. какви про
зорци, какви врати! две го
дини е периодът: ако не вле
зем през 2024-а, следващата 
възможност е 2026-а. не е в 
някакви необозрими бъдни
ни. нека да анализираме и 
оценките за домакинствата, 
за парите на хората. вижте 
какво става в Хърватия след 
1 януари, когато тя влезе в 
еврозоната. в момента хър
ватското правителство се е 
хванало за главата какво да 
прави и се опитва да намери 
механизъм да сложи таван на 
цените, да ги замрази, защо
то търговците започнаха да 
закръгляват цените нагоре. и 
няма механизъм да ги спреш, 
защото е свободна пазарна 
икономика. това е политика 
и на пеС - също едно дъл
боко, принципно различие. 
като председател на БСп 
ще защитавам интересите 
на членовете на БСп и това, 
което те мислят. в много по-
голяма степен се вижда, че 
то съвпада и с мнението на 
българските граждани.

n Евродепутатите 
от БСП гласуват доста 
странно в парламента. 
Има ли решение за по-до-
бра координация с тях?

- да, решихме веднъж 
месечно да се събираме и 
анализираме темите, както 
в България, така и в Брюк
сел, още повече, че те често 
са свързани. те изтъкнаха 
като аргумент: ами ние там 
се намираме в едно общо се
мейство с другите социалис
тически и социалдемокра
тически партии и понякога 
се взимат решения на пеС 
и ние се съобразяваме и с 
това. разбирам ги донякъде, 
но все пак те са представите
ли на българския народ и на 
българските социалисти, ко
ито са ги избрали. така че за 
мен е много по-логично те да 
представляват интересите на 
българските социалисти и на 
България в тези решения. но 
това противоречие си остава, 
съобразяват се с пеС.

n Няма решение, така 
ли? 

- има решение и ние ще 
го намерим.

n А има ли решение за 
трафика на хора през стра-
ната, за пияните и дроги-
рани убийци на пътя?

- пиян и дрогиран шофьор 
уби дете на 14 г. в Бузовград. 
днес разбрах, че е с 3000 лв. 
парична гаранция под услов
на присъда. едно от сред
ствата да се борим с това е 
да има справедлив закон. 
След като законът допуска 
да се напиеш и дрогираш, да 
убиеш дете и да те пуснат с 
3000 лв. парична гаранция, 
значи законът е сбъркан. от 
2 месеца сме предложили 
изменения в закона на пи
яните и дрогираните да им 
се вземат колите и книжките 
доживот, да нямат условни 
присъди. но не го включват 
за обсъждане нито в правна 
комисия, нито в зала. девет 
пъти ги питам от трибуната: 
нямате ли съвест, не ви ли 
говори чувството за справед
ливост... два текста трябва да 
променим в нк, буквално за 
15 минути, ако има воля. С 

какво ли не се занимава тази 
зала. денонощно работихме 
да изпратим оръжия в украй
на или да купим самолети, 
но не можем за половин час 
да въведем справедливост. 
Същото се отнася за трафи
кантите на мигранти. всеки 
ден има такива случаи. и 
после - защо не ни приемат 
в Шенген.  

n Какъв курс трябва да 
поеме БСП след конгреса 
според вас?

- трябва да сложим край 
на вътрешните конфликти. 
Съпротивата на т.нар. въ
трешна опозиция в БСп 
тръгна още от времето, ко
гато въведохме ограничение 
на мандатите и изчистихме 
партията от олигархични 
зависимости, защото така 
се загубиха лостове на вли
яние за някои вече бивши 
членове на партията, които 
загубиха и възможността да 
употребяват БСп за лични
те си цели, за пари и биз
неси. това не е спор за кое 
е ляво и кое дясно. не съм 
чувала от тези хора да гово
рят по телевизиите за иде
ологически различия. те са 

се фиксирали върху това да 
си ходи ръководството, да 
се маха корнелия и толкоз. 
ама какво ще правят след 
това и какво предлагат ал
тернативно, не сме чули. 

накъде ще поеме БСп 
след конгреса? Много зави
си от това ще има ли пра
вителство и дали БСп ще 
участва в него. това означа
ва много работа за изпълне
ние на програмата на БСп в 
няколко посоки - овладяване 
на инфлацията, намаляване 
на цените, увеличаване на 
доходите, законодателство 
по плана за възстановяване 
и устойчивост, Шенген и т.н. 
ако няма редовен кабинет и 
отиваме на избори - това е 
подготовка и участие в пре
дизборна кампания, където 
също е много важно хората 
да знаят какво избират. но и 
в двата случая има едно общо 
нещо - БСп няма да отстъпи 
от това, което е. идеологиче
ски - лява и социалистическа 
партия. Чиста от зависимо
сти и задкулисие, бореща се 
за правата на хората.    

Със съкращения
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Винаги ще се боря за българските деца

n Г-жо Нинова, трети-
ят мандат отива в ръцете 
на БСП. Как ще коменти-
рате - има ли позитиви за 
партията?

- Ще свикаме национал
ния съвет на БСп, ще обсъ
дим всички варианти и то
гава ще коментирам третия 
мандат. позитивите за БСп 
биха били ако съставим пра
вителство, за което ние ще 
положим усилия. но това 
правителство трябва да про
вежда социална политика, 
политика на защита на наци
оналните интереси, полити
ка на стабилизация на ико
номиката. т.е., самоцелно да 
вземеш мандата и да съста
вяш правителство, но да не 
се провеждат политиките на 
БСп - това не го разбирам. 

n А виждате ли съю-
зници в това отношение 
сред парламентарно пред-
ставените сили?

- всичко ще обсъждаме с 
парламентарните сили. Ще 
поискаме от нС на БСп да 
ни даде мандат с кои партии 
в парламента да преговаря
ме. След това ще поканим 
лидерите на тези партии на 
разговор, за да уточним как
ви задачи трябва да изпълня
ва това правителство, в какъв 
срок и с каква подкрепа. 

- Вече 2 години България 
се намира в политическа 
криза, която задълбочават 
и служебните правител-
ства на президента Радев. 
Особено последното се оп-
итва да решава дългосроч-
ни задачи, които излизат 
от неговите компетенции. 
Според Вас, кога можем да 
имаме редовно правител-
ство, което да стабилизи-
ра страната?

- трябва да има редовно 
правителство. дали можем 
да го направим ще разберем 
до няколко дни.  има едно 
дълбоко противоречие в 
служебното правителство. 
от една страна казаха, че 
не могат  да решават дълго
срочната политка през 2023 
г. - да преизчислим пенси
ите, да увеличим минимал
ната заплата, майчинство
то, да направим безплатни 
учебниците и лекарствата 
за деца до 14 г. в същото 
време ангажираха България 
с договори за десетки годи

ни напред. като договора за 
нови 8 самолета Ф-16. Сега 
министърът на отбраната за
говори за доставка на нови 
самолети “Грипен” . освен 
това, дългосрочните дого
вори за доставка на газ за 
13 години напред. подмя
ната на ядреното гориво на 
аеЦ “козлодуй” и още ре
дица политики, които имат 
дългосрочни последствия 
за страната. очевидно ня
мат никакви притеснения 
да ги правят. ето тук е се
риозното различие с прези
дента радев. Често чувам да 
се говори, че това са лични 
противоречия или битки, но 
това е удобно извинение за 
дълбокия разлом между ле
вите хора и президентската 
институция. радев се пре
гърна с т.нар. “коалиция на 
войната” за новите доставки 
на изтребители, за военната 
помощ за украйна и други. 
той не пожела да удовлет
вори искането на БСп да на
ложи вето на това решение. 
дори смятахме, че ще го на
прави, без да го подканяме. 
Сега това сме го обжалвали 
и в конституционния съд и 
чакаме решението му. дру
гото е замразяване на дохо
дите на хората през 2023 г., 
служебният кабинет не по
жела да внесе нов бюджет. 
ето това са дълбоките про
тиворечия с политиката на 
БСп и миролюбивостта на 
левите хора, които искат 
мир и България да не се за
месва в конфликта в украй
на. това създава напреже
ние със служебния кабинет 
и ако успеем да направим 
правителство, тази политика 
трябва да бъде коригирана. 
това ще донесе стабилност 
и спокойствие.

n Така е, но виждате 
ли партньори в парламен-
та за тази битка? Или да 
чакаме пак някой нов по-
литически проект на те-
рена? 

- Много се надявам хора
та да са проумели, че новите 
проекти, месиите и “спаси
телите” не могат да напра
вят промяната в България 
и в техния живот. излязо
ха “има такъв народ”, след 
това “продължаваме про
мяната”, след това Стефан 
янев и неговият проект. не 
е това решението за съдбата 
на българския народ. нека 
да погледнат към онези пар
тии, които системно, после
дователно и принципно са се 
борили и за техните права, и 
за сигурността на страната, 
и за една достойна външна 
политика. Що се отнася до 
партньорствата - появиха се 
сериозни разделителни ли
нии в миналия и сегашния 
парламент. докато бяхме 
в едно правителство с дБ 
и пп, ние бяхме спирачка 
България да не бъде намесе
на във войната. тук беше и 
външният министър на ук

райна, както и посланикът 
много пъти настояваха да 
дадем оръжия, да приемем 
войски и т.н. тогава ние 
твърдо казахме, че излизаме 
от правителството, ако това 
стане, и кабинетът пада. 
Бяхме безкомпромисни и 
удържахме. но когато каби
нетът падна, вижте за колко 
кратко време вместо да ре
шаваме социалните и ико
номически въпроси в този 
парламент, първите решения 
бяха точно за оръжията за 
украйна, за украински вой
ски на наша територия, за 
да ги обучаваме, за нови из
требители и т.н. т.е., в едно 
бъдещо управление БСп ще 
бъде гарант България да не 
бъде замесвана във война
та и да не взима страна, но 
да помагаме на бежанците 
и пострадалите. Ще се по
грижим да има стабилна 
икономика, за да има пари 
за това, за което се борим и 
което е наше лице - за силна 
социална политика. Защото 
бедността и неравенствата 
са най-големият бич за бъл
гарското общество. За съ
ществуването им има много 
причини - и икономически, 
и политически, и корупци
онни. но това е проблемът 
и ние трябва да намерим 
начин да го решим. БСп се 
бори от години за решава
нето на този въпрос. при 
управлението на Борисов не 
можахме да прокараме нито 
едно решение в тази посо
ка, въпреки битките ни. За 
краткото време в редовното 
правителство, въпреки че 
бяхме с по-малко депутати, 
успяхме да увеличим пенси
ите, да осигурим безплатни 
детски градини, увеличихме 
майчинството, безплатни 
ваучери, данъчни отстъпки 
за семействата с деца. това 
трябва да е целта ни и оттук 
нататък.

n Повече от 30 пъти 
БСП се опитва да вкара в 
дневния ред на парламен-
та въпроса за повишаване 
на минималната заплата. 
Какви са причините този 
въпрос непрекъснато да 
се отлага по вина на мно-
зинството, въпреки че уж 
всички са “за”?

- доста политическо ли
цемерие има в това поведе
ние. Много зависи от това 
какво е най-важното за да
дена партия, какви са при
оритетите й. Минималната 
заплата трябва да стане 50% 
от средната и това означава 
850 лв. не срещнахме раз
биране. С тази минимална 
заплата, която взимат днес, 
хората обективно няма как 
да посрещнат поскъпването 
на живота. още повече, че 
прагът на бедността се вдига 
и хората с минимални дохо
ди остават на този праг. но 
и служебното правителство, 
и мнозинството в парламен
та имат други приоритети. 

ние не приемаме, че можеш 
да дадеш 3 млрд. лв. за са
молети, които ще дойдат 
2034 г., а в тази криза да си 
оставиш народа без подкре
па. вижте какво се прави в 
европа. Германия стигна до 
200 млрд. евро подкрепа за 
домакинствата. всички се 
опитват да подкрепят иконо
миките си и да се оттласнат 
нагоре. тук се прави точно 
обратното. но ние битката 
за минималната заплата ще 
я изведем до край. аз вяр
вам, че ще стане.

n Като министър на 
икономиката Вие и Ваши-
ят екип постигнахте неве-
роятен резултат - Бълга-
рия излезе на първо място 
по индустриално развитие 
в Европа. А по време на 
служебния кабинет тя го 
отстъпи и слезе доста на-
долу в класацията.

- това беше голямо при
знание за България. аз се 
гордея, защото България за 
пръв път оглави европей
ска класация и то за нещо 
позитивно. по онова време 
говорих с германски, ита
лиански колеги от тамош
ните министерства и те из
разяваха учудване как го 
постигнахме. Според мен 
има няколко причини. пър
во, реагирахме навреме. 
Много е важно подкрепата 
да е навременна. успяхме 
да подкрепим българските 
фирми в най-голямата кри
за през зимата и след нача
лото на войната с държавна 
подкрепа за високата цена 
на тока. подкрепихме ги 
ии за запазване на работни
те места. подпомогнахме и 
нашия износ с навременни 
промени. в икономиката е 
важно потреблението, изно
сът и инвестициите. Създа
дохме по-добри условия за 
инвестициите. установихме 
ползотворен контакт с рабо
тодателските организации и 
синдикатите. т.е., с добър 
екип, бързи и адекватни мер
ки стабилизирахме иконо
миката и по-добри възмож
ности за експорт и самата 
икономика се отблагодари. 
След като падна редовни
ят кабинет обаче, може би 
фокусът на министерството 
на икономиката се измести. 
празно място в тези проце
си няма. когато отстъпиш, 
някой друг влиза. 

има обаче нещо, което 
ме тревожи и много ме ядос
ва. и като политик, и като 
жена, и като майка. въпреки 
усилията, които положихме, 
след като падна кабине
тът, след нас стана погром.  
това е грижата за децата. 
конкретно проблемът с раз
пространението на райския 
газ сред децата и младите 
хора. потресена съм от това, 
което се вижда в заведения
та у нас. децата непрекъс
нато пушат райски газ. това 
е изключително опасно за 

тяхното здраве. като минис-

тър на икономиката се борех 
с този проблем, търсех мне-

нието на лекари и се оказа, 
че това се отразява лошо на 
сърцето, белия дроб, мозъ-

ка, на възможността да имат 
деца, ако прекалено дълго 
се вдишва райски газ. поня-

кога при предозиране води и 
до смърт. Буквално за 2 дни 
приехме закон и забранихме 
продажбата му. Сега идете в 
кое да е заведение и вижте: 
райският газ се поднася 
като част от менюто. Гнев-

на съм, защото служебният 
кабинет изобщо не може да 
се справи с контрола върху 
тази ситуация. трети месец 
министърът на здравеопаз-

ването не идва в парламента 
да отговори защо не се спра-

вят. когато бях министър, 
денонощно изпращахме ко-

мисията за защита на потре-

бителите на проверки. това 
е превенция, защото като 
знаят, че има непрекъснати 
проверки, всичко замираше. 
Седмици наред никъде ня-

маше райски газ, но падна 
кабинетът и всички отново 
се хванаха за старото. За 
децата много ме боли. Ми-

налата седмица дБ внесоха 
законопроект за легали-

зиране на производството 
на канабис и леката дрога. 
това е едно завоалиране на 
намерението за узаконява-

нето на употребата на лека 
дрога у нас. разбирате ли 
какво правим с децата си? 
Значи, райски газ, мека дро-

га, джендър идеология, да си 
избират сами пола и т.н. Бо-

рят се за душите на децата 
ни. ние ще направим всичко 
възможно да го спрем този 
законопроект. докато съм 
жива, председател на БСп 
или не, винаги ще се боря за 
българските деца.

n Какви са принципни-
те различия между БСП и 
ПЕС?

- няколко са принцип-

ните различия между пеС 
и мисленето на членовете 
на БСп, които аз изразявам. 
първо, децата и истанбул-

ската конвенция. в конвен-

цията има добри текстове 
срещу насилието над жени 
и деца. това не трябва да се 
допуска и в тази връзка при-

емаме закони по българско-

то законодателство. но там 
е записано също, че полът 
на човека не е само мъжки 
и женски, а има и социал-

на роля. т.е. полът е нещо, 
което зависи от това как 
човекът сам себе си възпри-

ема. Става въпрос за “тре-

тия” пол. това е начин да се 
въздейства върху децата и 
младите хора да си избират 
сами пола. представете си 
само на едно дете да се даде 
възможност да определя 
дали е момче или момиче?! 
или нещо в няколко десетки 
разновидности. има и една 
тенденция родителите да не 

са майка и баща, а да се за-

писват в документите като 
“родител 1” и “родител 2”. 
и българската конституция, 
и българското общество, и 
българското семейство, и 
българската църква не при-

емат това. За съжаление 
обаче натискът е изключи-

телно груб и агресивен. Мо-

ята битка с тях е започнала 
отпреди 4-5 години и това 
е причината да съм толкова 
удряна като председател на 
БСп от много силни хора 
с възможности. но докато 
съм председател на БСп, 
тези тенденции и личности 
няма дори да припарят към 
партията. както и до гласо-

вете на парламентарната ни 
група, защото се отнася до 
душите на децата ни.

искам да предупредя и за 
още нещо. в проектозакони-

те напоследък се прокарват 
текстове, които дават въз-

можност, така мимоходом 
между първо и второ четене, 
за пропагандиране на тази 
идеология. в проекта на дБ 
срещу домашното насилие, 
например, има текст, който 
гарантира възможностите 
на малолетните деца да се 
оплакват от родителите си и 
да завеждат дела срещу тях, 
като ангажират социалните 
служби и нпо, заедно със 
служебни адвокати, които 
да защитават правата им. 
дори и детето да се откаже 
от това дело, то се продъл-

жава по служебен път и без 
негово съгласие. а после-

диците от тези дела, които 
ще доведат до отнемане на 
децата от родителите им?! 
Само го чакам този проек-

тозакон да влезе в зала. 
другата тема, по която се 

разминаваме с пеС, е вой-

ната в украйна и русия. ние 
години наред последовател-

но, системно и упорито сме 
против санкциите срещу ру-

сия. Защото те не отслабиха 
русия, а отслабиха европа, 
европейските икономики, 
включително и българската. 
ние сме против предоста-

вянето на военна техника, 
оръжие и допускането на 
украински войски на бъл-

гарска територия. партията 
на европейските социалисти 
подкрепя всички тези мер-

ки. през месец се гласуват 
нови санкции срещу русия, 
през месец - още оръжия за 
украйна. 

третото е еврозоната. 
ние знаем, че когато сме 
подписвали договора за вли-

зане в еС, това е решено. но 
на всяка държава е оставено 
сама да реши кога ще стане 
това. тук има огромен на-

тиск - и от служебния ка-

бинет, и от президента, дБ, 
пп и ГерБ, това да стане 
на 1 януари 2024 г. Бълга-

рия не е готова за дази дата. 
Българската икономика и 
българските семейства не са 
готови. За да стане това, ние 
трябва да имаме 3% дефицит 
в бюджета. това означава да 
орежем много разходи, за да 

влезем в тази граница - за со-

циални политики, за болни-

ци, училища, заплати. няма 
как в тази беднотия, при 
тези неравенства, при тази 
инфлация още тази годи-

на да го направим. Само си 
представете сега да почнем 
да режем доходи при тези га-

лопиращи цени. освен това 
нашият дълг е около 20% от 
Бвп. в еврозоната има дър-

жави, чийто дълг е над 120% 
от Бвп. влизайки в еврозо-

ната, ние ставаме солидарно 
отговорни за дълговете на 
всички вътре. Защо най-бе-

дната държава, която стиска 
зъби тия години, за да не си 
повишава дълга и го държи 
в рамките на 20%, защо тя 
да отговаря за дълговете на 
най-богатите?! и нашият на-

род да плаща за това. 
ние искаме разумен раз-

говор с аргументи. еврозо-

ната е някаква фиксация. не-

прекъснато говорят: “Сега е 
отворен прозорецът, ако сега 
не влезем...”и т.н. какви про-

зорци, какви врати! две го-

дини е периодът: ако не вле-

зем през 2024-а, следващата 
възможност е 2026-а. не е в 
някакви необозрими бъдни-

ни. нека да анализираме и 
оценките за домакинствата, 
за парите на хората. вижте 
какво става в Хърватия след 
1 януари, когато тя влезе в 
еврозоната. в момента хър-

ватското правителство се е 
хванало за главата какво да 
прави и се опитва да намери 
механизъм да сложи таван на 
цените, да ги замрази, защо-

то търговците започнаха да 
закръгляват цените нагоре. и 
няма механизъм да ги спреш, 
защото е свободна пазарна 
икономика. това е политика 
и на пеС - също едно дъл-

боко, принципно различие. 
като председател на БСп 
ще защитавам интересите 
на членовете на БСп и това, 
което те мислят. в много по-
голяма степен се вижда, че 
то съвпада и с мнението на 
българските граждани.

n Евродепутатите 
от БСП гласуват доста 
странно в парламента. 
Има ли решение за по-до-
бра координация с тях?

- да, решихме веднъж 
месечно да се събираме и 
анализираме темите, както 
в България, така и в Брюк-

сел, още повече, че те често 
са свързани. те изтъкнаха 
като аргумент: ами ние там 
се намираме в едно общо се-

мейство с другите социалис-

тически и социалдемокра-

тически партии и понякога 
се взимат решения на пеС 
и ние се съобразяваме и с 
това. разбирам ги донякъде, 
но все пак те са представите-

ли на българския народ и на 
българските социалисти, ко-

ито са ги избрали. така че за 
мен е много по-логично те да 
представляват интересите на 
българските социалисти и на 
България в тези решения. но 
това противоречие си остава, 
съобразяват се с пеС.

n Няма решение, така 
ли? 

- има решение и ние ще 
го намерим.

n А има ли решение за 
трафика на хора през стра-
ната, за пияните и дроги-
рани убийци на пътя?

- пиян и дрогиран шофьор 
уби дете на 14 г. в Бузовград. 
днес разбрах, че е с 3000 лв. 
парична гаранция под услов-

на присъда. едно от сред-

ствата да се борим с това е 
да има справедлив закон. 
След като законът допуска 
да се напиеш и дрогираш, да 
убиеш дете и да те пуснат с 
3000 лв. парична гаранция, 
значи законът е сбъркан. от 
2 месеца сме предложили 
изменения в закона на пи-

яните и дрогираните да им 
се вземат колите и книжките 
доживот, да нямат условни 
присъди. но не го включват 
за обсъждане нито в правна 
комисия, нито в зала. девет 
пъти ги питам от трибуната: 
нямате ли съвест, не ви ли 
говори чувството за справед-

ливост... два текста трябва да 
променим в нк, буквално за 
15 минути, ако има воля. С 

какво ли не се занимава тази 
зала. денонощно работихме 
да изпратим оръжия в украй-

на или да купим самолети, 
но не можем за половин час 
да въведем справедливост. 
Същото се отнася за трафи-

кантите на мигранти. всеки 
ден има такива случаи. и 
после - защо не ни приемат 
в Шенген.  

n Какъв курс трябва да 
поеме БСП след конгреса 
според вас?

- трябва да сложим край 
на вътрешните конфликти. 
Съпротивата на т.нар. въ-

трешна опозиция в БСп 
тръгна още от времето, ко-

гато въведохме ограничение 
на мандатите и изчистихме 
партията от олигархични 
зависимости, защото така 
се загубиха лостове на вли-

яние за някои вече бивши 
членове на партията, които 
загубиха и възможността да 
употребяват БСп за лични-

те си цели, за пари и биз-

неси. това не е спор за кое 
е ляво и кое дясно. не съм 
чувала от тези хора да гово-

рят по телевизиите за иде-

ологически различия. те са 

се фиксирали върху това да 
си ходи ръководството, да 
се маха корнелия и толкоз. 
ама какво ще правят след 
това и какво предлагат ал-

тернативно, не сме чули. 
накъде ще поеме БСп 

след конгреса? Много зави-

си от това ще има ли пра-

вителство и дали БСп ще 
участва в него. това означа-

ва много работа за изпълне-

ние на програмата на БСп в 
няколко посоки - овладяване 
на инфлацията, намаляване 
на цените, увеличаване на 
доходите, законодателство 
по плана за възстановяване 
и устойчивост, Шенген и т.н. 
ако няма редовен кабинет и 
отиваме на избори - това е 
подготовка и участие в пре-

дизборна кампания, където 
също е много важно хората 
да знаят какво избират. но и 
в двата случая има едно общо 
нещо - БСп няма да отстъпи 
от това, което е. идеологиче-

ски - лява и социалистическа 
партия. Чиста от зависимо-

сти и задкулисие, бореща се 
за правата на хората.    

Със съкращения            

Спожеланиязаздравеиуспехи
ДУМАподнасясвоитепоздравленияпослучай

рожденияденналидеранаБСПКорнелияНинова
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образованието няма за свое условие 
доброто възпитание. а доброто възпи-
тание понякога пречи на образованието. 
Така мисля. наскоро срещнах професор, 
от който винаги съм се възхищавал. по 
едно време бяхме почти приятели, хап-
вахме понякога напролет пилешки дро-
бчета с наливна бира в една тенекиена 
закусвалня в квартала. Беше скромен, 
общителен, човечен. усмивката не сли-
заше от лицето му, говореше с някакво 
смирение пред чуждото и собственото 
несъвършенство. 

не можах да го позная - вървеше по 
улицата и не стъпваше на земята: надут, 
безпардонен, самодоволен. от онези ти-
пове, които гледат отгоре, надменно и с 
непонятното убеждение, че превъзход-
ството им е отредено. не се познахме, не 
се поздравихме. поразпитах: не питай, 
казаха ми. Това не е същият човек. па-
рите. Те не са за всеки. и властта, която 
дават - също.

и се замислих: как е станало това? 
Този човек е високо образован, цял жи-
вот е общувал главно с книгите: и там, 
в усамотението на писменото слово, ос-
вен знания е черпел мъдростта, скрита 
между редовете. Мъдрост за живота, за 
възпитанието, за начина на общуване 
между хората.

Всъщност известно е, че много от 
умните хора са били особняци, някои от 
тях съвсем невъзпитани. едни се държат 
предизвикателно - нещо като способ за 
привличане на внимание, други са си 
шантави по природа.

проблемът е, че такива хора прили-
чат на простаци, дори когато не са съв-
сем такива. независимо от образование-
то си. липсата на култура и възпитание 
не може да се компенсира с добро обра-
зование (друга е темата доколко у нас об-
разованието е добро). пред последните 
десетина-петнайсет години простотията, 
вулгарното отношение към обществени-
те ценности и към обществото като цяло 
придобиха уродливи размери. който не 
уважава обществото, не може да уважава 
и отделния индивид. у хората се насади 
отчуждение и дори нагло прескачане на 
онези естествени човешки бариери, кои-
то заграждат индивидуалността, честта и 
достойнството на всеки хуманоид.

При това простотията  
е агресивна 

Тя не признава различните: това е 
част от автентичността й. Тези, които се 
държат прилично, поздравяват, обличат 
се по-скромно и дори сторват път на въз-
растните - те са боклуци, смешници... 

разбира се, на първо място причина 
за това са парите. Те деидеологизират 
мита за образованието като предпос-
тавка за успеха. и успешно доказват, 
че образованието е по-често пречка за 
успеха. Възпитанието - също. Трябва да 
мачкаш наред и навсякъде, само тогава 
ще те слушат, ще се съобразяват с теб и 
ще вдъхваш уважение. иначе си плюн-

ка. плюнка си и когато нямаш пари, и 
когато си възпитан. а ако притежаваш и 
двата съвременни недостатъка едновре-
менно, значи си пълна плюнка. клоака.

простотията нахлува в ежедневие-
то и ни принуждава да се съобразяваме 
с нея. Тя не се срамува или притеснява 
да прилага агресия, ако е необходимо. 
Много хора стават интровертни, за да се 
самосъхранят, отчуждават се от социума 
в името на собственото си верую и инди-
видуалността на културата си. не е тук 
мястото, а и едва ли има смисъл изобщо 
да разнищваме простащината в нейните 
щедри проявления - политическа, инте-
лектуална, битова, научна, спортна или 
някаква друга. Тя е като болест, която 

прониква в порите на цялото общество 
и заразява всички тъкани: известно е, че 
чрез нея може да се интегрираш по-бър-
зо в света на победителите, успелите и 
доволните хора. с други думи - в болния 
от щастие свят.

Честно казано,  
притеснявам се 

Тревожа се. и защо навсякъде в 
учреждения, министерства, домове, 
обществени сгради и къде ли не сме 
накичили портретите на левски? За ин-
дулгенция ли? За оправдание? или за 
подигравка? За присмех? “народе???” 
корупцията в България е на толкова 
зловещи нива, че ликът на левски по 
никакъв начин не може да се съотнесе 
с това, което се случва през последни-
те десетилетия. ако поне малко имахме 
възпитание, уважение и преклонение 
към апостола на свободата, щяхме да 
скрием честното му лице някъде из хра-
нилищата и складовете, за да не гледа, 
горкият, какво се случва в свободното 
му отечество: същото, за което даде жи-
вота си.

да, притеснявам се. Тревожа се. 
“Че пуцам гуми!” - крещи ми един от 

собствениците пред блок, където пар-
кирам временно автомобила си. и до-
бавя, за да ме сплаши напълно: “имам 
хора в полицията, че ти скъсат...” казва 
го достатъчно силно, еднозначно, ясно 
и отчетливо, колкото може да говори 
само простакът: за да го чуят от всички 
балкони, от беседката наблизо. Чувам 
ръкопляскания. скъсан съм.

“Мани се, бре пръдльо!”, казва ул-
тимативно млад господин с официален 
анцуг и бейзболна шапка в автобуса. на 
него всички му пречат.

“ей, бастун, не ме интересува какво 
искаш, ако не си платиш таксата, че ти 
строшим тиквоча!”, уведомява ме по 
телефона с дебел гъгнещ глас предста-
вител на колекторска фирма, събираща 
дългове на монополисти. след като раз-
бра, че е сгрешил номера, уточнява: “я 
си... и ти!”

прав е донякъде. и аз съм потенци-
ален длъжник. В такава държава няма 
как да не дължиш.

депутати се наричат един друг с 
толкова цветисти изрази, че се страху-

вам да ги изпиша без да предупредя, че 
редовете не са предназначени за лица 
под 18 години.

За липсата на справедливост 

не искам да говоря. Тази тежка и злове-
ща липса кънти в ушите ни - като кам-
банен звън, като усещане за панихида, 
за нещо, което си отива или вече си е 
отишло и никога няма да се върне. усе-
щането, че законът те защитава; че слу-
жителите на Темида се грижат за теб и 
за децата ти. Че всеки спор ще намери 
честното си решение в съда, а проку-
ратурата ще погне престъпниците, не 
жертвите им. Мисля, че тази липса 
също е проява на лошо възпитание. За 
правилно възпитания богат човек па-
рите са нещо естествено, те са ценност, 
която добавя стойност към личността и 
начина му на живот. Те подпомагат ин-
дивидуалната му реализация в живота 
и го правят по-смислен и по-отговорен. 
именно отговорното отношение и към 
богатството, и към бедността, и към 
справедливостта отличава възпита-
нието от простащината. Възпитаният 
магистрат ще знае, че справедливостта 
е бреме, което е поел, за да осъществи 
и себе си, и обществената потребност. 
ако не съзнава това, значи не става за 
магистрат. не е възпитан за тази про-
фесия и няма смисъл да я опорочава 
чрез присъствието си в нея. същото се 
отнася и за възпитания политик, лекар, 
общественик, писател. 

и ми става още по-тъжно, когато 
чувам политици, а и не само полити-

ци, да казват, че чрез промяна в зако-
нодателството ще се промени нещо 
към по-добро. 

Няма да стане така 
и сега има закони, които възпрепят-

стват справедливостта; има норми, кои-
то не важат и не се прилагат за всички и 
битуват с различна задължителност, ус-
ловена от парите и липсата на морал. да, 
законът може да възпитава, но само ако се 
пише и прилага от възпитани. и еднакво.

дори не сме възпитани да лъжем 
както трябва: не съзнаваме, че към лъжа-
та може да се прибягва само в последен 
случай, при крайна необходимост - за да 
се защити по-голямо благо. няма такова 

нещо, ние лъжем и мажем на вересия, в 
огромни размери и с колосален размах, 
така характерни за мащабите на малките 
народи и на малките хора.

и да крадем не сме възпитани. краде 
се навсякъде, крало се и ще се краде; оба-
че у нас не е просто кражба, а пладнешки 
обир, вандалско и зловещо присвояване 
на обществени средства и имущества. и 
това зверство се оправдава с логичното: 
“ако не крадем сега ние, ще крадат тези 
след нас!” и гледат да опоскат всичко, та 
след тях да не остане и трохичка. 

не се възпитахме да уважаваме. ис-
крено, от сърце. Злобата и завистта - тези 
изконни сподвижници на нашата духовна 
участ, пречат на културния ни растеж и 
затлачват естествената конкуренция и съ-
ревнование. Макар и рядко, понякога виж-
даме, че има и нещо отвъд парите (както 
ницше виждаше отвъд доброто и злото): 
това е цената, която плащаме за тях.

примери за разрухата на възпитание-
то колкото щеш. едва ли са нужни оба-
че. стигнахме дотам, че вече е страшно, 
фатално, ако не спрем. ако не започнем 
бавно, упорито, трудно, постепенно, но 
дълготрайно и убедено да строим наново 
родината си, хората в нея, личността си, 
здравето - и духовно, и физическо... 

Всичко трябва да започнем наново. и 
веднага, спешно е. 

да започнем с това: парите ни възпи-
тават към култура. как звучи?

а счетоводно: фирменият баланс въз-
приема парите за пасив. когато са зле ин-
вестирани, те се превръщат в загуба. по-
добре е да не си ги имал никога.

Култура на парите
Койтонеуважаваобществото,неможедауважаваиотделнияиндивид

  �
Владимир ГЕОРГИЕВ
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Идва ли краят на колите 
на бензин и дизел 
АвтомобилисконвенционалнидвигателинямадасепродаватвЕСот2035г.

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

В средата на миналата година ев-
ропарламентът реши, че от 2035 г. в 
евросъюза вече няма да се продават 
нови автомобили с конвенционални 
двигатели. оттогава европейците ще 
могат да купуват само коли и лекото-
варни автомобили, които не изхвър-
лят в атмосферата вредни емисии. ос-
вен това беше решено да не се взимат 
под внимание  синтетичните горива, 
с които един класически двигател с 
вътрешно горене може да стане кли-
матично неутрален.

Влизането в сила на тези решения 
ще означава, че на практика се слага 
край на автомобилите с традицион-
ните двигатели, използващи бензин и 
дизел. идеята е преминаване към пъл-
на електромобилност.

Целта на Брюксел е до 2030 г. да 
се намалят парниковите емисии с 55% 
спрямо нивата от 1990 г. 

Позиция

Всъщност това едва ли ще бъде кра-
ят на традиционните сега двигатели, 
защото за това се изисква и съгласие-
то на отделните страни членки. Това 
означава, че техните правителства е 
необходимо да приемат забраната за 
продажба на конвенционални автомо-
били след 2035 г. Страните в еС тряб-
ва да изработят съвместна позиция, за 
да може забраната да бъде приложена. 
експертите са изчислили, че повече от 
една пета от въглеводородните емисии 
в еС се дължат именно на уличното 
движение и изгаряните бензин или 
дизел. С новата мярка ек иска да на-
мали значително парниковите газове, 
като целта е до 2050 г. европа да стане 
първият климатично неутрален конти-
нент.

учените са категорични, че клима-
тичните промени се дължат на човеш-
ката дейност и най-вече на изпусканите 
в атмосферата емисии от въглероден 
двуокис. Тяхното редуциране би могло 
да ограничи глобалното затопляне до 
по-малко от два градуса по Целзий в 
сравнение с прединдустриалната епоха.

някои автомобилни фирми плани-
рат да преминат изцяло към задвижва-
не с електромотори още преди 2035 г. 
Така например британският произво-
дител "ягуар" иска още от 2025 г. да 
предлага само електрически модели. 
италианската марка "ланча" преми-
нава още от 2024 г. към производство 
основно на електромобили, а от 2027 г. 
"Фиат" ще продава само коли с елек-
тромотор. Година след "Фиат" същото 
подготвят и в "опел", което е мислимо 
също и за френските марки "Ситроен" 
и "Пежо". от 2030 г. напълно електри-
чески стават "ролс ройс","лексус" и 

"Волво".
В европа най-напред в това отно-

шение е норвегия, която не членува 
в еС. Там от 2025 г. няма да могат да 
се регистрират нови коли с двигатели 
с вътрешно горене. Целта е напълно 
постижима, като се има предвид, че в 
тази северноевропейска държава над 
80 на сто от продаваните нови коли 
вече са електрически.

Пет години след норвегия продаж-
бите на бензинови и дизелови коли ще 
бъдат забранени също в дания, ирлан-
дия, исландия, нидерландия, Швеция 
и Словения.

В Германия делът на електромоби-
лите не е особено висок. През миналата 
година там са били регистрирани 618 
000 електрически коли. за сравнение, 
бензиновите са били 31 милиона, а ди-
зеловите - 15 милиона. Това означава, 
че само една на 81 коли е с електродви-
гател.

Критики

Германската автомобилна индус-
трия критикува решението на евро-
парламента, защото в европа няма не-
обходимата за това инфраструктура от 
зарядни станции. освен това синтетич-
ните горива, тъй наречените E-Fuels, не 
са признати за климатично неутрални.

В същото време екоактивисти под-
чертават, че 2035 година е твърде дълъг 
срок, ако искаме да постигнем догово-
рената в Париж цел за ограничаване на 
затоплянето до 1,5 градуса по Целзий.

решението на европарламента ще 
засегне и превозните средства с хи-
бридно задвижване. за да се подпо-
могне масовото въвеждане на електри-
чески превозни средства, се подготвя 
регламент за алтернативните горива. 
Той ще изисква от държавите членки 
да гарантират, че точките за електриче-
ско зареждане са инсталирани на всеки 
60 км по основните магистрали. Стан-
циите за зареждане с водород трябва 
да са на разположение на максимален 
интервал от 150 км.

България 

В България се търкалят около 
един милион автомобила с дизелови 
двигатели, което е почти половината 
от автопарка. като добавим и факта, 
че страната ни е популярна като ав-
томоргата на европа, ситуацията из-
глежда много далеч от екологичните 
стремежи на развитите държави от 
евросъюза.

засега електромобилите у нас се 
срещат рядко, защото са едва около 
3000, като идеята е те да станат 30 
хиляди до края на 2026 г. държавата 
се е ангажирала с изграждането на 

зарядната инфраструктура. Според 
плановете у нас трябва да има 10 000 
публични точки в цялата страна, в ко-
ито всеки да може да зарежда електро-
мобила си.

Такива публични точки за зарежда-
не на електромобили трябва бъдат из-
градени и в централните градски части 
на 50-те основни български града, как-
то и в големите жилищни квартали.

един от големите проблеми, свър-
зани с електромобилите, е тяхната 
цена, която е непосилна в момента за 
българския стандарт. затова Бълга-
рия значително изостава от другите 
европейски страни по отношение на 
използването на екологични превозни 
средства. автопаркът ни е морално 
и физически остарял, като средната 
възраст на колите е 20 години. Въпре-
ки това нашата страна не може да се 
похвали с нещо значимо, свързано с 
подпомагането на електромобилност-
та. и до момента у нас и няма рабо-
тещ модел за насърчаване покупките 
на електрически превозни средства за 
частни лица и за бизнеса, както и за 
изграждането на зарядни станции и 
инфраструктура.     

 

 

 

 

 

Двигателите с вътрешно горене си отиват според плановете на Европей-

ския съюз, но в търсене на алтернативни източници за тях се разработват 
въглеродно неутрални горива. Вече има няколко компании, които работят 
по такава технология, а на пазара се появи и първият бензин от тази ка-

тегория. Но цената му е... 2800 евро за литър, съобщи Automedia.bg. Про-

изводител на екологичния бензин е Zero Petroleum, британска компания за 
синтетични горива без изкопаеми петролни продукти, основана от родения 
в Кения инженер Пади Лоу. 
На сайта на Zero Petroleum е обявено, че имат първото въглеродно неутрал-

но синтетично гориво, което може да се използва в двигатели с вътрешно 
горене и освен това, което е още по-важно, без каквито и да било моди-

фикации в механиката. Според обясненията на производителя по време на 
производствения процес на това синтетично гориво се улавя въглерод от 
атмосферата. И когато това синтетично гориво се изгори, CO2 се изхвърля 
обратно в атмосферата, но ключът е, че това изхвърляне е по-малко от 
количеството, което е уловено при производството на продукта. Ето защо 
балансът е неутрален.

Първият екобензин ще струва ... 
2 800 евро за литър

 

 

 

- Притежателите на електро-

мобили у нас получават възмож-

ност за безплатно паркиране 
в синя и зелена зона в София и 
другите големи градове с такива 
зони, само за изцяло електриче-

ски автомобили, според решения-

та на местните общински 

съвети. 
- Ниска еко такса и освобожда-

ване от годишен местен данък за 
изцяло електрически автомобил. 
 - От 2017 г. Националният 
доверителен екофонд (НДЕФ) 
стартира процедура за канди-

датстване за финансиране на 
нови електромобили за нужди-

те на държавната и общинска 
администрация. Допуска се кан-

дидатстване за електромобили 
и plug-in хибриди, а размерът 
на финансирането е фиксирана 
сума съответно: 20 000 лева за 
електромобили  и 10 000 лева за 
хибриди. Досега са закупени 80 
електромобила. 
 - Отскоро няколко български 
банки предлагат целеви кредити 
за покупка на електромобили 
при ниска лихва. Електрически 
автомобил може да се закупи и с 
оперативен или финансов лизинг.             

Привилегии
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Фестивалът за филми 
от Близкия изток, Централ-

на азия и Северна африка 
“Sofia MENAR” започва на 
16 януари в дома на киното 
с премиерата на българския 
документален филм “духът 
на Шехерезада”. режисьор-

ка и продуцентка е катерина 
Борисова, научи дуМа от 
Здравко Григоров и ангел 
Хаджийски от “позор”.

Всички те са хора на из-

куството от Близкия изток и 
живеят в България. В нача-

лото пристигат в чужда дър-

жава, в която търсят спасе-

ние, но постепенно намират 
много общи неща в култура-

та, традициите, кухнята, му-

зиката и така започват да я 
чувстват все по-близка, все 
по-позната. днес са толкова 
свързани със страната и хо-

рата тук, че за тях България 
е като втора родина, а исто-

риите им са като приказка 
на Шехерезада из софий-

ските улици, където главни-

те герои от ориента творят 
в балканската реалност реге 
музика с арабски мотиви и 
изпълняват български фолк-

лор с източни инструменти.
“Sofia MENAR” ще про-

дължи до 29 януари всяка 
вечер в салоните на дома на 
киното, културния център 
“G8”, евро синема и кино 
“Влайкова”, както и онлайн 
на Neterra TV+.

Фокусът на 15-то изда-

ние на фестивала ще е върху 
творчеството на ирански-

те режисьорки. премиерно 
зрителите ще видят “19” 
- новия филм на една от 
най-уважаваните дами в 
иранското кино, бунтарка-

та Маниже Хекмат. красив, 
стилен и трогателен с пре-

красната пантеа панахиха в 
главната роля, “19” предста-

вя историята на 57-годиш-

ната художничка Митра, 
която живее сама в уютния 
си апартамент. Животът на 
жената неочаквано се про-

меня, след като се разболява 
от коронавирус. 

един от акцентите в про-

грамата е премиерата на 
“Средиземноморска треска” 
на палестинската режисьор-

ка Маха Хадж, отличен с 
наградата за сценарий в кан 

и актуално предложение на 
палестина за чуждестра-

нен “оскар”. те са съседи 
в палестинския квартал на 
Хайфа и на пръв поглед 
приятелството между тях е 
невъзможно. уалид мечтае 
за кариера като писател, но 
е с хронична депресия и все 
не може да напише бестсе-

лър, а джалал е мошеник на 
дребно, кара я ден за ден и 
животът му е песен. единият 
смята, че среща с подземния 
свят е сюжет за касова кни-

га, а другият тайно се надява 
да изкара малко пари.

носителят на “Златен 
Хюго” от фестивала в Чикаго, 
на наградата на ФипреССи 
от “Берлинале” и на награ-

дата за най-добър филм от 
МФФ анталия “Школа за 
келеши” на Ферит карахан 
също ще има своята преми-

ера на “Sofia MENAR”. В 
откъснат от света интернат 
властва суровият климат. 
Студът е сковал не само 

накратко

натозиденсародени

Чл.-кор.АЛЕКПОПОВ,писател
ВЕЛИСЛАВПАВЛОВ,актьор
ГЕОРГИКОСТАДИНОВ,
олимпийскишампионпобокс
ИВАНПЕТРУШИНОВ,актьор
НИКОЛАНАНЕВ,писател
РОСЕНЕЛЕЗОВ,кинорежисьор
Проф.ТОДОРВАРДЖИЕВ,
художник,графичендизайнер
ФИЛИППОПОВ,членнаНСнаБСП

„ЛИК” показва картини от 
колекцията си от цял свят

Галерия “ЛИК” представя из-
ложба от картини, събирани с го-
дини от пътешествия по цял свят. 
Уникални творби с различни техни-
ки и стилове, национални мотиви в 
традиционен колорит и теми може 
да се разгледат в салона на ул. “Ла-
йош Кошут” 37 в София. Ще видим 
картини, донесени от Етиопия, Ин-
дия, Куба, Мексико, Виетнам, Перу, 
Индонезия, Тайланд, Северна Корея, 
Аржентина, Бразилия.

Националният етнографски 
музей представя престилка 
от Харманлийско

Традиционна 
престилка от Хар-
манлийско е поред-
ният предмет в 
кампанията “Ме-
сец на дарителите 
в Националния ет-
нографски музей”. 
Престилката е 
част от дарение, 
направено от Гос-
подин Димов Дими-
тров и дъщеря му 
Вихра Господинова 
Баева, доцент в ИЕФЕМ-БАН. Тя е 
изработена от Рада Генева (1896-
1986) като част от чеиза на дъще-
ря й Вангела Георгиева (1923-2017) 
- майка на Господин и баба на Вихра. 
Престилката, в която е вложен мно-
го ръчен труд и умение, не е използва-
на никога. Направена е от домашно 
тъкан плат от чиста вълна.

Излезе албумът с 
Новогодишния концерт на 
Виенската филхармония

Под ръ-
ководството 
на Франц Вел-
з е р - М ь о с т 
В и е н с к а т а 
филхармония 
откри Нова-
та година 
с концерт в 
З л а т н а т а 
зала на Му-
зикферайн във Виена. Изпълнението 
бе излъчено в над 90 страни, дости-
гайки до публика от над 50 милиона. 
Новогодишният концерт за 2023 г. 
бе дирижиран за трети път от 
австрийския диригент, който вече 
два пъти се е качвал на подиума 
на Новогодишния концерт (2011 и 
2013) и веднъж на подиума на Кон-
церт в лятна нощ (2010). Албумът 
с концерта на 1 януари 2023 г. вече 
е част от каталога на “Sony Music/
Вирджиния рекърдс”.

Снимканационален
етнографСкимузей

Галерия “ракурси” (София, ул. 
“Хан крум” 4а)представя изложба-

та на явора петрова “100 сонета 100 
рисунки”, която се реализира с фи-

нансовата подкрепа на нФк. автор-

ката показва рисунки, вдъхновени 
от стихове на пабло неруда, чиято 
любовна поезия му носи нобелова 
награда за литература през 1971 г.  

Вярна на своите търсения и емо-

ции, художничката разработва ри-

сунките по стихове на поета през 
последните две години. рисунката 
заема централно място в творчест-

вото на явора петрова и тя носи 
характерния почерк и философия на 
авторката. както самата тя признава, 
за нея всичко започва от рисунката. 

тя е вратата към нейния свят, която 
сега отваря, за да ни разкрие своите 
чувства, породени от любовната по-

езия на неруда.
на въпроса “Защо неруда”, яво-

ра отговаря с негов стих:
“Любов, безумен лъч
и огнена заплаха...”
(превод на стиховете николай 

Христозов)
явора петрова е родена в София. 

Завършва специалност “илюстрация 
и оформление на книгата” при проф. 
Христо нейков и проф. румен Скор-

чев (1983). авторка е на много са-

мостоятелни изложби, има участия 
в редица групови експозиции у нас 
и по света.

“Духът на Шехерезада”

„Sofia MENAR” започва 
с български филм 
фестивалътпредлагаигрални
идокументалнипродукции
в4киносалонавСофия
ионлайннаNeterraTV+

класните стаи, но и душите 
на обитателите му. В ка-

зармената среда на страх и 
тормоз едно приятелство се 
бори да оцелее. Юсуф иска 
някой да помогне на Мемо, 
който бере душа в лазарета, 
но телефоните нямат обхват, 
снегът е затрупал пътя, учи-

телите си прехвърлят топка-

та, надзирателите се топят 
взаимно, а истината не е 
удобна на никого.

носителят на “Сребър-

на мечка” от “Берлинале” 
и наградата за най-добър 
актьор от фестивала в кан 
Шахаб Хосейни сяда на 
режисьорския стол, за да 
заснеме адаптация по “Хо-

тел между тоя и оня свят” 
на ерик-еманюел Шмит за 
млад мъж, който неочаквано 
се озовава на странно място 
между живота и смъртта. В 
актьорския състав открива-

ме една от големите звезди 
на иранското кино париназ 
изадяр, която партнира на 
самия Шахаб Хосейни.

документалната програ-

ма на фестивала ще премине 
под слогана “MENAR Biting 
Docs” и ще включва филми-

те “кодокуши” - термин, 
описващ смъртта на самот-

ни хора, които умират в жи-

лищата си и известно време 
смъртта им остава неустано-

вена от околните; “Стая без 
гледка” - за хилядите жени 
от етиопия и Бангладеш, 
които чистят домовете на 
богатите в ливан; изключи-

телно красивия “Мамоди” за 
хората в Мадагаскар, които 
са измислили уникален на-

чин за съхранение на вода 
във вътрешността на баоба-

бите; и най-новия филм на 
ян артюс-Бертран “наше-

то наследство” - история за 
природата и човека, за един 
фотограф, посветил 50 годи-

ни от живота си на нашата 
планета.

Явора Петрова с рисунки, 
вдъхновени от поезията 
на Пабло Неруда
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отговоринакръстословицата

отброй8

Най-добрата 
защита срещу 
инфлацията са 

навреме изпитите 
пари...

воДоравно:
Бисмут. Колорадо. Акинак. Липарит. Аборт.

Оп.Венера."Ени".Озокерит."ТТТ".Указател.Бо.
Оана /Морис/.Отит.Ров.Ум.Типари.Абат.Апе-
тит.Не.Инат.Крила.Атава.Ано/Жан-Жак/.Ипа
/Максим/.Ски."Ане".Ир.Ете.Акита.Орикс.Ева-
ла.Окарина."Ан".Тире."Амада".Ранина.Атаман.
Яки.Одавара.Ва.АПА."Алина"."Унен"."Аморе".
Ида."Амели".Алидада.Етори/Жан-Люк/.Прилив.
Неморино.Анилин.Нунатак.

отвЕсно:
Диабет.Маритен/Жак/.Камара.Сконто.Пи-

пев /Иван/. Риполин. Емири. Атела. АТА. Арили.
Унт/Мати/."Унита".Алино.Едил.БТА.Окапи.Ска-
рида.Ави.Коза.Атаки.Еналид.Ек.Позор.Тито//
ЙосипБроз/.Авидан/Асаф/.Ол."Катина".Ака.Ана
/"АнаКаренина"/.Ен."Оливети".Ева.Амара.Ему.
Оперета.Анората.Атон.Уранил.Би/Иполит/.Ери-
да.Умора.Арет.Рана.Инам.Нерит.Адир.Ботани-
ка.Авелина.Отаров/Залим/.Торс.Анани.Ок.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Още от деня - коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/9епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратна точка” - тв филм

/9епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ-предаванезакул-
турасДимитърСтоянович/п/

03.20 Бразди/п/
03.50 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм/п/
04.15 ОлтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./
05.10 Още от деня - коментарно

предаване/п/

днес вторник сряда четвъртък

ПрОМеНлИВО ПрОМеНлИВО ПрОМеНлИВОСДъжД ПрОМеНлИВОСДъжД

максимални максимални максимални максимални

07.30Документаленфилм
08.00“Дискусионенклуб”/п/
09.00“Обществоикултура”/п/
10.00ТВпазар
10.15“ляваполитика”/п/
11.15ТВпазар
11.30Музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“СтудиоИкономика”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“Контра”-публицистика
21.00Документаленфилм
22.15 Новини - централна еми-

сия/п/
22.45“Актуалноотденя”/п/
23.20“Контра”(п)
00.15“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
01.25“Дискусионенклуб”/п/
02.20“Обществоикултура”/п/
03.15“СтудиоИкономика”/п/
04.10“Думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50Музикаленантракт

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.86

21.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.6

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.95

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.11

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.1

21.35“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.5

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45 “Примката на Нестеров” -

сериал,еп.1

7
oC 12

oC 15
6C 15
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БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Съюзете се с хора етични 
и конструктивни, за да 
бъде все по-печелившо съ-
трудничеството ви.

Приключването на рабо-
тен проект е крачка във 
вашето развитие. Автори-
тетът ви ще се утвърди.

Добре организирани, вре-
мето ще ви стигне за това, 
което предвиждате, и ще 
пожънете успехи.

Предстои ви стабилиза-
ция във финансов план. 
Знаете много, но и трябва 
да работите немалко.

Не се колебайте да го 
сторите, никой друг не би 
се справил с проблемите в 
работата по-добре.

Колкото по-бързо при-
емете новите условия и 
дадености на работното 
място, толкова по-добре.

Важността на делата ви 
е неоспорима. Новостите 
ще ви накарат да дейст-
вате енергично.

Открива ви се възмож-
ност да смените работ-
ното място или да се из-
качите в йерархията. 

Бъдете по-търпеливи, 
възможни са конфликти 
и недоразумения и в рабо-
тата, и в дома ви.

Правете това, което пре-
цените, че е редно. Пое-
майте рискове, щом сте 
убедени, че ще успеете.

Ще се чувствате ком-
фортно в компанията на 
свободомислещи и пози-
тиви хора като вас.

Излъчвате ведрина и сър-
дечност, това ви прави 
приятна компания. На ра-
бота нямате пречки.

поклонениеначестнитеверигина
светиапостолпетър

Когато Ирод Агрипа I видял, че
убийството с меч на св. ап. Яков, брат
Йоанов, се понравило на юдеите, той
хваналиПетърпрезднитенапразника
Безквасници, задържал го и го хвърлил
в тъмница, като го предал на четири
четворки войници и мислел след Пас-
ха да го изведе пред народа. Апостол
Петър бил пазен в тъмницата, а в това
времеЦъркватанепрестанносемолела
Богу за него. А когато Ирод щял да го
изведе,презнеянощПетърспялмежду
двама войници, окован с две вериги, и
стражи пазели пред вратата на тъмни-
цата.Ието,ангелГосподензастанал,и
светлинаблесналавтъмницата.Ангелът
побутналПетървхълбока,събудилгои
рекъл: “Стани скоро!” И веригите пад-
нали от ръцете му. разгневеният Ирод
умъртвил всички стражи, които пазели
Петървтъмницата.

По-късноученицитенаап.Петърус-
пелидасесдобиятсверигитенапърво-
върховнияапостолитебилипредавани
напоколениятавпродължениенавеко-

векатоскъпоценнаичудотворнасвети-
ня. Вярващите получавали чрез тях из-
целениеотразличниболести.

Дошлата на поклонение в Йеруса-
лим императрица евдокия, съпруга на
Теодосий Млади, получила тези вериги
отпатриархЮвеналий.евдокияведнага
изпратилаеднатаверигавЦариградска-
та църква “Свети Апостоли”, а другата
- на дъщеря си евдоксия, жена на за-
падния римски император Валентиниан
III. евдоксия построила храм в чест на
апостолПетровитевериги.

св. преподобни ромил Бдински
сеподвизавалдълговатонската св.
Гора

родномястонапреподобниромиле
бил град Бдин (Видин). Майка му била
българка,абащаму-грък.Присв.Кръ-
щениебилнареченруско.Заможността
народителитеинеговатадаровитостму
даливъзможностдаполучидоброобра-
зование. Когато пораснал, родителите
му поискали да го задомят, но той из-
бягалвстолицатаТърновоивманасти-
ра “Св. Богородица Пътеводителка” бил
подстриганзамонахсиметороман.

Той чул, че великият подвижник на
благодатното безмълвие (исихазъм) и

богосъзерцание св. Григорий Синаит
преминал да живее на българска земя
в местността “Парория” (“пригранична”
- на границата между България и Ви-
зантия).романоставилвсичкоиотишъл
там,къдетобилприетдобреиобучаван
във високите добродетели на истинския
духовенживот.

Турскитенашествия,разбойнически-
те нападения, смъртта на св. Григорий
Синаит го заставили да се завърне във
вътрешносттанаБългария, ножаждата
за парорийното усамотение и безмъл-
вие говърналиотнововПарория, гдето
приел велика монашеска схима с име-
то ромил. После заминал с ученика си
Григорий (който написва житието му)
заАтонскаСв.Гора,гдетовместността
Мелания се подвизавал много време и
събралмонашескобратство.

След злополучната за християни-
те битка с турците при река Марица на
26септември1371г.св.ромилбилпри-
нуденданапуснеАтон,дасепреселис
ученицитесивАвлона(близодоДрач),
а оттам - в раваница (Сърбия), в мана-
стира“Св.Възнесение”,къдетопочинал
на16януари1375г.

Църкватапочитана16януаричестнитеверигинасв.ап.петър.преп.ромилвидински.св.свщмчкдамаскинГабровски
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Бразилският Бруске е изнудван от 
Цска заради Маурисио Гарсес. двата тима 
преговарят за трансфер на играча, но засе-
га няма развитие, твърди местното издание 
omunicipio.com.br. Южно-
американците чакат оферта 
от Гриша Ганчев, но така-
ва все още няма. играчът е 
под наем при “червените” до 
края на сезона, а в договора 
му има клауза за откупуване, 
според която цената му сега 
е 600 000 долара, а лятото 
ще бъде 650 000 долара.

“Червените” ще изча-
кат още няколко месеца, 
преди да решат съдбата 
на крилото, но при всички 
положения нямат намере-
ние да плащат тези пари. 
Бруске е във финансо-

ва криза, след като изпадна от серия Б, и 
офертата за Гарсес, ако въобще “червени-
те” решат да правят такава, ще бъде най-
много за 300 000 долара.

Цска може да плати част от разходите 
около строежа на новия ст. “Българска ар-
мия” с миноритарен дял от акциите на клу-
ба. такива слухове се носят в Борисовата 
градина, но на този етап няма потвържде-

ние от ръководството. очаква се клубът 
да бъде подпомогнат от соли-

ден чуждестранен инвеститор 
около строежа. строител-

ните дейности трябва да 
започнат през лятото.

Футбол
по Диема спорт 2
22.00 Порт Вейл - Питърбъро
по Нова спорт
19.45 Дженоа - Венеция
по риНг
21.45 Емполи - Сампдория
по макс спорт 2
22.00 Албасете - леганес
по макс спорт 4
22.00 Кадис - Елче
по макс спорт 2
бАСКЕтбол
19.00 ЦСКА - Рилски спортист
по евроспорт 1
Зимна универсиада в лейк Плесид
16.30 бързо пързаляне с кънки
тЕниС
2.00 "Аустрелиън оупън"

глЕдаЙтЕ

Футболни контроли
Лудогорец - Хановер (Гер) 1:2 0:1 

трезолди (11) 1:1 десподов (39-д) 1:2 
кьон (87); ЦСКА 1948 - Ханза Рощок 
(Гер) 2:1 0:1 Ферук (6) 1:1 умарбаев (74) 
2:1 педриньо (88); Фарул Констанца 
(Рум) - Черно море 0:1 иса (38); Локо 
Пд - Хебър 0:1 тисовски (6); Марица - 
Арда 2:1 1:0 Марчев (62) 1:1 тилев (69) 
2:1 Газиев (71-д); Ботев Вр - Спартак Пл 
2:0 1:0 да силва (75) 2:0 Георгиев (83); 
Ботев Пд - Гигант Съединение 8:0 1:0 
секулич (13) 2:0 току (27) 3:0 секулич 
(29) 4:0 траоре (33) 5:0 прокопиев (40) 
6:0 Ману (44) 7:0 Чернев (51) 8:0 Ману 
(56); Септември - Струмска слава 4:0 
1:0 М. петков (3) 2:0 атанасов (25) 3:0 
Митков (49-д) 4:0 Йосков; Ал Насър 
(ОАЕ) - Левски 1:2 0:2 М. петков (1 и 22) 
1:2 раян (48); Славия - Младост Лучани 
(Сър) 1:2 0:1 Йоич (25) 1:1 Минчев (39-д) 
1:2 Мичевич (68).

рЕзултати

Цска 1948 ще се подсили 
с вратаря на етър станислав 
нисторов, който ще играе за 
дублиращия им тим. 22-го-
дишният страж е юноша на 
литекс, но е пазил и за спар-
так Вн. той има близо 50 мача 
във Втора лига, където ще 
продължи неговата кариера. 
Цска 1948-2 е лидер в шам-
пионата след края на есенния 
полусезон с 35 т., но отборът 
няма да спечели промоция за 
eлита. крумовград и етър де-
лят втората позиция с по 30 т.

левски е отменил трите си 
контроли с руски тимове зара-
ди общественото недоволство, 
което са щели да породят в 
българското общество, пише 
руският сайт life.ru. първата от 
контролите - срещу краснодар, 
пропадна, след като руснаците 
се отказаха да играят със “си-
ните”. срещата трябваше да е 
утре в дубай. За вторите две 
проверки още няма официално 
потвърждение от “Герена”.

според изданието, ръко-
водството на краснодар само е 
решило да отмени контролата 
заради породило се недовол-
ство от страна на привържени-
ци на “сините” и опасенията 
да няма провокации от сини 
ултраси в дубай.

от “Герена” възнамерява-
ли итрачите да бъдат със сини 
фланелки и жълти гащета в 
подкрепа на украйна. “сини-
те” веднага реагираха и наме-
риха съперник за мача. тимът 
на Мъри стоилов ще играе утре 
с кувейтския шампион и лидер 
в класирането ал кувейт.

В неделя 26-кратните шам-
пиони предвиждаха да играят 
със спартак Москва, после с 
латвийския рига (на 25 януа-
ри), малайзийския джохор (на 
28) и руския урал (на 31).

Фенове на левски издигна-

ха транспаранти на “Герена”, 
като по този начин скочиха на 
шефовете на клуба заради ор-
ганизираните контроли с руски 
отбори. на оградата между 
секторите “а” и “Б” на “Ге-
рена” разпънаха транспарант: 
“контроли с руските отбори? 
“левски значи свобода, а не 
тирания!”.

председателят на управи-
телния съвет на сдружението 
“левски на левскарите” дими-
тър костадинов призова шефът 
наско сираков да реши за тези 
контроли.

“този въпрос е политически 
и трябва да бъде решен от така 
наречения собственик. реше-
нието със сигурност не се одо-

брява от голяма част от хората, 
тъй като никой не одобрява во-
енния терор. Без да бягаме от 
отговорност, от сдружението 
смятаме, че този въпрос трябва 
да бъде разрешен от ръковод-
ството на клуба.

не сме спокойни за лицен-
за. трябва да се свърши още 
доста работа. ние се опитваме 

да помагаме с каквото можем, 
но със сигурност към момента 
не можем да се справим изця-
ло със сумата. Затова призо-
вавам да участваме колкото 
се може повече хора, защото 
във времето сме показали, че 
можем да се справим с доста 
сериозни суми”, обяви коста-
динов.

Левски реже руснаци за контроли

Фенове на левски изнегодуваха срещу контролите с руските тимове

Снимкаcska.bg

Маурисио 
Гарсес

ЦСКА изнудва бразилци заради ГарсесЦСКА 1948 взе 
вратар от Етър 
за дубъла

мачоветепропадатзарадинатискотфеновете
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насер ал-атия (с Тойота 
Газу) спечели за пети път рали 
“дакар”. катарецът бе над 
всички в 45-то издание на над-
преварата, която завърши в Са-
удитска арабия. 52-годишният 
пилот записа втори пореден ус-
пех в маратонското състезание 
в пустинния полуостров.

ал-атия има вече две побе-
ди в Саудитска арабия, а преди 
това три в Южна америка. Той 
ликува през 2011 г. в арженти-
на и Чили, през 2015 г. в аржен-
тина, Чили и Боливия, и през 
2019 г. в перу.

ал-атия спечели с аванс от 
1:18:49 ч. пред преследвача Се-
бастиен льоб (Фр, Бахрейн рейд 
екстрийм). Бразилецът лукас 

Мораеш (овърдрайв рейсинг) 
остана трети на 1:36:31 ч. при 
дебюта си на “дакар”.

В последния етап с дължи-
на от само 136 км най-бърз бе 
Гюрлен Шишери (Фр, GCK 
Motorsport), който финиши-
ра за 1:09:24 ч. Втори на 1:36 
мин. остана Матиас екстрьом 
(Шв, Audi Sport), пред Се-
бастиан Халперн (арж, Мини) 
- на 1:53 мин.

аржентинецът кевин Бена-
видес с KTM спечели изклю-
чително драматичното състе-
зание при мотоциклетистите. 
преди последния етап той из-
оставаше на 12 секунди от своя 
съотборник Тоби прайс (авл), 
който загуби 55 сек. и така ос-

тана втори с 43 сек. зад побе-
дителя, който победи и през 
2021 г. Скайлър Хауис (СаЩ) 
с Husqvarna завърши трети на 
5:04 мин.

при бъгитата първи е алек-

сандър Жиру (Фр, ямаха) с вре-
ме 56:44:30 ч., пред Франсиско 
Морено Флорес (арж), пабло 
копети дел амо (СаЩ), и др.

при камионите за 54:03:33 
ч. триумфира екипът на янус 

ван кастерн (нид), дарек ро-
девалд (пол) и Марсел Снай-
дерс (нид) с ивеко, с 1:14:34 
ч. пред чехите Мартин Мачик, 
Франтишек Томашек и давид 
Сванда.

413 борци взеха участие в държав-
ния индивидуален шампионат в Сли-
вен. В първия ден на тепихите в зала 
“Васил левски” излязоха 156 състеза-
тели в класическия стил от 27 клуба.

дебют пред родна публика на-
прави украинецът Семьон новиков 
(ЦСка), европейски шампион за 2020 
г. и двукратен световен шампион до 
23 г., който от година има българско 
гражданство. Той триумфира в кат. до 
87 кг след 5 победи, като на финала се 
наложи след 1:1 над национала Йоан 
димитров.

Титлата си от 2022 г. защити че-
ченецът с наш паспорт абу-Муслим 
амаев (ЦСка), като на финала срази с 
технически туш кристиян Бахчеванов 
и бе определен за най-техничен борец.

Титла заслужи и сърбинът алекса 
ерски, победител в тв шоуто “игри на 
волята”, след успех на финала над пе-
тър Горняшки с 8:0 и пред погледа на 
годеницата си елица янкова, бронзова 
медалистка от рио 2016.

Борец №1 за 2022 г. кирил Ми-
лов (97) спечели титлата без борба 
на финала.

С бронз в дебюта си при мъжете се 

окичи Гриша назарян (60). най-мал-
кият син на именития армен назарян 
стигна до 1/2-финалите, но бе спрян 
от шампиона недялко петров. по-го-
лемият му брат едмонд назарян, ев-
ропейски шампион при юношите и 
вицешампион на света и на евро 2022, 
пропусна турнира заради травма.

египтянинът с български паспорт 
Тарек абдеслам (82) се върна на тепи-
ха след едногодишна пауза, но на 1/4-
финал получи контузия срещу росиан 
дермански, който след това взе и тит-
лата. Шампиони станаха още Стефан 
Георгиев (55), иво илиев (67), който 
бе определен за най-резултатен състе-
зател, айк Мнацаканян (77) и Мариян 
Маринов (130).

68 състезателки участваха при же-
ните и над всички бяха Тайбе Юсеин и 
Биляна дудова.

Юсеин дебютира в кат. до 65 кг и 
като състезателка на ЦСка. Тя постиг-
на 4 победи, без да даде точка, и бе обя-
вена за най-резултатна състезателка.

дудова (Юнак локомотив русе) 
триумфира в освободената от Тайбе 
категория до 62 кг също след 4 побе-
ди. на финала световната и европейска 

шампионка от 2021 г. в по-долната ка-
тегория се наложи след 4:4 над Мими 
Христова (ЦСка), №1 в европа от 
2020 г., която направи дебют при 62-
килограмовите. дудова получи приза 
за най-технична състезателка.

евелина николова (“ангел Гочев”, 
Созопол) бе над всички в кат. до 57 кг. 
София Георгиева (68) спечели титлата 
с туш на финала над Сийка иванова.

първа титла при жените за отбора 
на “Михо дуков” (Шивачево) донесе 
Михаела Михова (53), чийто треньор е 
баща й Михо дуков, олимпийски вице-
шампион от Москва 1980.

В отсъствието на оперираната Ма-
рия оряшкова при най-тежките ликува 
унгарката Жанет немеш (Юнак ло-
комотив, русе). оряшкова бе в залата 
като треньор за своя клуб Челопеч. 

Титли спечелиха още: 50 кг: емине 
осман (“Станка Златева”, Сливен), 55 
кг: ирена Бинкова (Юнак локомотив, 
русе), 59 кг: Фатме Шабан (“лютви 
ахмед”, разград) и 72 кг: Ванеса Геор-
гиева (Берое).

В свободния стил при 189 участни-
ци от 39 клуба шампионите бяха излъ-
чени по-късно вчера.

Топлото време попречи на 
алберт попов и камен Златков 
да се представят на ниво в слало-
ма от Световната купа по ски във 
Венген. Заради високите темпе-
ратури пистата беше изровена и 
нормално състезание нямаше. 

Така за сефте този сезон 
попов не успя да вземе точки. 
Софиянецът направи фатална 
грешка 10-ина врати преди края 
на първия манш, като заради нея 
излетя на 11,74 сек от лидера 
лоик Меяр (Швейц). преди това 
той се движеше с темпо за пър-
вите 10. до финала от 71 старти-

рали се добраха 41 скиори. 30-
ото място бе на разлика 5,65 сек., 
което си е срамно за състезание 
от такова ниво. попов зае имен-
но 41-ата позиция. условията 
пък бяха истинска антиреклама 
на Световната купа. Трасето се 
проби след първите номера и 
дупките бяха ужасяващи.

другият ни представител 
камен Златков не завърши пър-
вия манш. Той допусна грешка 
още в горната част на трасето 
и не успя да премине правилно 
през една от вратите, напускай-
ки състезанието.

победител в швейцарския 
курорт е Хенрик кристоферсен 
(нор) с общо време 1:51,18 мин. 
Втори се нареди Меяр на 0,20 
сек. пред лукас Братен (нор) на 
0,49 сек. и др.

при жените лара Гут-Бе-
храми (Швейц) триумфира на 
Супер-Г в Санкт антон, ав-
стрия. олимпийската шампи-
онка от пекин 2022 финишира 
за 1:17,26 мин. и записа втори 
успех за сезона и 36-и в карие-
рата. Втора е Федерика Бриньо-
не (ит) на 0,15 сек. пред Марта 
Басино (ит) на 0,19 сек.

Фейгин върви осма  
на Универсиадата

Александра Фейгин се класира за 
волната програма при жените на 
Зимната универсиада в Лейк Плесид, 
САЩ. Българката завърши на осмо 
място в кратката програма с 58,34 
т. (26,66 за технически елементи 
и 31,68 за компоненти). Начело със 
78,40 т. е световната шампионка Ка-
ори Сакамото (Яп) пред Маи Михара 
със 75,60, Е-лим Ким (Кор) 73,73 и др. 
Участваха 35 фигуристки и първите 
24 се класират за волната програма, 
която е от 2 ч. тази нощ. Снощи бе 
волната програма на мъжете, в коя-
то участва и Лари Луполоувър. Аме-
риканецът, който се състезава за 
България, влезе с 18-и резултат. 

Аоияма засега  
е втори в Токио

Даниел Иванов-Аоияма заема 
второ място във временното класи-
ране след първите осем кръга на яну-
арския турнир по сумо в Токио. Бъл-
гаринът е с шест победи и две загуби, 
като разделя позицията с още шес-
тима. С по 7-1 водят “одзеки” Така-
кейшо и “маегашира-13” Котошохо. 
В последната схватка борецът от 
Елхово, който е с ранг “маегашира-
10”, загуби от “маегашира-14” Азу-
марю с техниката “хатакикоми”. 
Преди това българинът се справи с 
Цуругишо. Аоияма излиза днес срещу 
“маегашира-14” Ичиямамото, кой-
то има пет победи и три загуби от 
началото на надпреварата.

Ал-Атия с пети 
триумф на „Дакар“

Призьорите при автомобилистите се радват, стъпили върху колите си

413 борци излъчиха 
шампионите в Сливен

накратко

Украинец,чеченец,сърбиниунгаркастанахапървенцинаБългария

СнимкаБТа

Алберт Попов не успя да се пребори с топлото 
време и остана последен във Венген

Топлото време спря Алберт Попов 
и Камен Златков във Венген


